
 
 

 
 

Protokół  
nr XVIII/2024 

z Sesji Rady Gminy 
Będzino 

 
 
 
 
 
 
 

Będzino, 16.04.2025 r. 



W dniu 16 kwietnia 2025 r. w sali narad Urzędu Gminy Będzino odbyła się XVIII Sesja IX 
kadencji Rady Gminy Będzino. Sesja została zwołana w trybie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 
marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tj. Dz. U. z 2024 r. poz. 609, 721, 1465, 1572, 1907, 
1940). Radni obradowali zgodnie z zaproponowanym przez Przewodniczącego Rady Gminy 
zawiadomieniem i porządkiem obrad.  

Obrady rady gminy były transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz 
i dźwięk. Nagrania obrad są udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie 
internetowej gminy.  

 
Informacje na temat przeprowadzonych głosowań są dostępne online na portalu 
http://www.rada.bedzino.pl  
 

Pkt. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:00:03 – 00:00:47 

Sesję poprowadził Przewodniczący Rady Gminy Będzino Pan Andrzej Nożykowski, który 
stwierdził, że na sesji z 15, obecnych jest 14 radnych, co stanowiło o prawomocności 
podejmowanych uchwał, jak również powitał wszystkich obecnych na obradach. Rozpoczęcie 
sesji o godz. 10:17. 

Obecni na rozpoczęciu obrad:  

• Andrzej Nożykowski 
• Tomasz Baczyński 
• Franciszek Adamiuk 
• Krystyna Najdzion 
• Marek Giziński 
• Eugenia Imbiorowska 
• Łukasz Grudzień 
• Piotr Kołpacki 
• Dorota Bedus 
• Anna Kowalska 
• Andrzej Jóźwiak  
• Paweł Hrymnak  
• Sławomir Bryliński 
• Wioletta Parol-Żyluk 

Nieobecni: 

• Joanna Banaszczak 

Pkt. 2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:00:48 – 00:02:12 

Nagranie video z sesji jest dostępne pod adresem:  
video: https://www.youtube.com/watch?v=muf5VZ15imI  
oraz w Biurze Rady Gminy Będzino 

http://www.rada.bedzino.pl/
https://www.youtube.com/watch?v=muf5VZ15imI


Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad. 
3. Wolna trybuna. 
4. Przyjęcie protokołu: 

a) Protokół nr XVII/2024 z dn.  26.03.2025 r. 
5. Podjęcie uchwał: 

a) Projekt nr 1 - Uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy Będzino na 2025 
rok; 

b) Projekt nr 2 - Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z 
dotychczasowym najemcą kolejnej umowy najmu lokali użytkowych; 

c) Projekt nr 3 – Uchwała w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na której 
znajduję  
się domek letniskowy lub innej nieruchomości wykorzystywanej na cele  
rekreacyjno-wypoczynkowe; 

d) Projekt nr 4 – Uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt oraz 
maksymalnej opłaty za wyżywienie dziecka w Żłobku ,,Morska Kraina” w 
Mścicach; 

e) Projekt nr 5 – Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 
międzygminnego dotyczącego zapewnienia wsparcia dla osób z terenu Gminy 
Moryń przez Gminę Będzino w zakresie mieszkania wspomaganego; 

f) Projekt nr 6 – Uchwała wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym 
dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy; 

g) Projekt nr 7 – Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta 
Gminy Będzino 

6. Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na zapytania z 
ostatniej sesji.  

7. Wolne wnioski i zapytania. 
8. Zamknięcie obrad. 

 

Ustalony porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad. 
3. Wolna trybuna. 
4. Przyjęcie protokołu: 

a) Protokół nr XVII/2024 z dn.  26.03.2025 r. 
5. Podjęcie uchwał: 

a) Projekt nr 1 - Uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy Będzino na 2025 rok; 
b) Projekt nr 2 - Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z 

dotychczasowym najemcą kolejnej umowy najmu lokali użytkowych; 
c) Projekt nr 3 – Uchwała w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na której 
znajduję  
się domek letniskowy lub innej nieruchomości wykorzystywanej na cele  
rekreacyjno-wypoczynkowe; 



d) Projekt nr 4 – Uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt oraz 
maksymalnej opłaty za wyżywienie dziecka w Żłobku ,,Morska Kraina” w 
Mścicach; 

e) Projekt nr 5 – Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 
międzygminnego dotyczącego zapewnienia wsparcia dla osób z terenu Gminy 
Moryń przez Gminę Będzino w zakresie mieszkania wspomaganego; 

f) Projekt nr 6 – Uchwała wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym 
dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy; 

h) Projekt nr 7 – Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta 
Gminy Będzino,  

i) Projekt nr 8 - Uchwała w sprawie uchwalenia programu usuwania Barszczu 
Sosnowskiego z terenu Gminy Będzino, 

j) Projekt nr 9 - Uchwała o zmianie uchwały w sprawie utworzenia placówki 
wsparcia dziennego i włączenia do struktury organizacyjnej Centrum Usług 
Społecznych w Będzinie. 

6. Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na zapytania z 
ostatniej sesji.  

7. Wolne wnioski i zapytania. 
8. Zamknięcie obrad. 

 

Głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad: 

ZA: 14 radnych 
Andrzej Nożykowski, Tomasz Baczyński, Franciszek Adamiuk, Krystyna Najdzion, Marek Giziński, 
Eugenia Imbiorowska, Łukasz Grudzień, Anna Kowalska, Andrzej Jóźwiak, Sławomir Bryliński, 
Paweł Hrymnak, Wioletta Parol-Żyluk, Franciszek Adamiuk, Dorota Bedus, Piotr Kołpacki 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 1 radny 
Joanna Banaszczak 
NIEODDANYCH: 0 radnych 
 
 
Porządek obrad został przyjęty. 

Pkt. 3. Wolna trybuna. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:02:13 – 00:02:19 

Brak zgłoszeń do Wolnej Trybuny. 

Pkt. 4. Przyjęcie protokołu. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:02:20 – 00:03:02 

a) Protokół nr XVII/2025 z dn. 26.03.2025 r. 

Nie zgłoszono uwag do protokołu.  

Głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu nr XVII/2025 z dn. 26.03.2025 r. 



ZA: 14 radnych 
Andrzej Nożykowski, Tomasz Baczyński, Franciszek Adamiuk, Krystyna Najdzion, Marek 
Giziński, Eugenia Imbiorowska, Łukasz Grudzień, Anna Kowalska, Andrzej Jóźwiak, Sławomir 
Bryliński, Paweł Hrymnak, Wioletta Parol-Żyluk, Franciszek Adamiuk, Dorota Bedus, Piotr 
Kołpacki 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 1 radny 
Joanna Banaszczak 
NIEODDANYCH: 0 radnych 
 
Protokół został przyjęty. 

Pkt. 5. Podjęcie uchwał: 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:03:03 – 00:41:14 

a) Projekt nr 1 – Uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy Będzino na 
2025 rok; 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Skarbnik Anetta Tomala-Gajec. Projekt omawiany podczas 
Wspólnego posiedzenia Komisji w dniu 16.04.25 r. W związku z brakiem pytań 
Przewodniczący poprosił Pana Sławomira Brylińskiego - Przewodniczącego Komisji 
Budżetowej o opinię – opinia pozytywna, po jej uzyskaniu zarządził głosowanie.  

Głosowanie Projekt nr 1 – Uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy Będzino na 2025 rok;  

ZA: 14 radnych 
Andrzej Nożykowski, Tomasz Baczyński, Franciszek Adamiuk, Krystyna Najdzion, Marek 
Giziński, Eugenia Imbiorowska, Łukasz Grudzień, Anna Kowalska, Andrzej Jóźwiak, Sławomir 
Bryliński, Paweł Hrymnak, Wioletta Parol-Żyluk, Franciszek Adamiuk, Dorota Bedus, Piotr 
Kołpacki 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 1 radny 
Joanna Banaszczak 
NIEODDANYCH: 0 radnych 

Uchwała została podjęta. 

b) Projekt nr 2 – Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z 
dotychczasowym najemcą kolejnej umowy najmu lokali użytkowych; 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Anna Pietkowska Zastępca Wójta Gminy Będzino, projekt  
omawiany podczas Wspólnego posiedzenia Komisji w dniu 16.04.25 r. W związku z brakiem 
pytań Przewodniczący zarządził głosowanie.  

Głosowanie Projekt nr 2 – Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z 
dotychczasowym najemcą kolejnej umowy najmu lokali użytkowych; 

ZA: 14 radnych 
Andrzej Nożykowski, Tomasz Baczyński, Franciszek Adamiuk, Krystyna Najdzion, Marek 
Giziński, Eugenia Imbiorowska, Łukasz Grudzień, Anna Kowalska, Andrzej Jóźwiak, Sławomir 
Bryliński, Paweł Hrymnak, Wioletta Parol-Żyluk, Franciszek Adamiuk, Dorota Bedus, Piotr 



Kołpacki 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 1 radny 
Joanna Banaszczak 
NIEODDANYCH: 0 radnych 

Uchwała została podjęta. 

c) Projekt nr 3 – Uchwała w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na której 
znajduję się domek letniskowy lub innej nieruchomości wykorzystywanej 
na cele rekreacyjno-wypoczynkowe; 

 
Projekt uchwały przedstawiła Pani Wójt Sylwia Halama. Projekt omawiany podczas 
Wspólnego posiedzenia Komisji. W związku z brakiem pytań Przewodniczący zarządził 
głosowanie. 
 
Głosowanie Projekt nr 3 – Uchwała w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na której znajduję się domek 
letniskowy lub innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe;  

ZA: 14 radnych 
Andrzej Nożykowski, Tomasz Baczyński, Franciszek Adamiuk, Krystyna Najdzion, Marek 
Giziński, Eugenia Imbiorowska, Łukasz Grudzień, Anna Kowalska, Andrzej Jóźwiak, Sławomir 
Bryliński, Paweł Hrymnak, Wioletta Parol-Żyluk, Franciszek Adamiuk, Dorota Bedus, Piotr 
Kołpacki 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 1 radny 
Joanna Banaszczak 
NIEODDANYCH: 0 radnych 

Uchwała została podjęta. 

d) Projekt nr 4 – Uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt 
oraz maksymalnej opłaty za wyżywienie dziecka w Żłobku ,,Morska 
Kraina” w Mścicach; 

 
Projekt uchwały przedstawił Pan Tomasz Wirkus, inspektor ds. oświaty. Projekt omawiany 
podczas Wspólnego posiedzenia Komisji. W związku z brakiem pytań Przewodniczący 
zarządził głosowanie. 

Głosowanie Projekt nr 4 – Uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt oraz 
maksymalnej opłaty za wyżywienie dziecka w Żłobku ,,Morska Kraina” w Mścicach;  

ZA: 14 radnych 
Andrzej Nożykowski, Tomasz Baczyński, Franciszek Adamiuk, Krystyna Najdzion, Marek 
Giziński, Eugenia Imbiorowska, Łukasz Grudzień, Anna Kowalska, Andrzej Jóźwiak, Sławomir 
Bryliński, Paweł Hrymnak, Wioletta Parol-Żyluk, Franciszek Adamiuk, Dorota Bedus, Piotr 
Kołpacki 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 1 radny 



Joanna Banaszczak 
NIEODDANYCH: 0 radnych 

Uchwała została podjęta. 

e) Projekt nr 5 – Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
porozumienia międzygminnego dotyczącego zapewnienia wsparcia dla 
osób z terenu Gminy Moryń przez Gminę Będzino w zakresie mieszkania 
wspomaganego; 

 
Projekt uchwały przedstawiła Pani Wójt Sylwia Halama. Projekt omawiany podczas 
Wspólnego posiedzenia Komisji. W związku z brakiem pytań Przewodniczący zarządził 
głosowanie. 

Głosowanie Projekt nr 5 – Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 
międzygminnego dotyczącego zapewnienia wsparcia dla osób z terenu Gminy Moryń przez 
Gminę Będzino w zakresie mieszkania wspomaganego;  

ZA: 14 radnych 
Andrzej Nożykowski, Tomasz Baczyński, Franciszek Adamiuk, Krystyna Najdzion, Marek 
Giziński, Eugenia Imbiorowska, Łukasz Grudzień, Anna Kowalska, Andrzej Jóźwiak, Sławomir 
Bryliński, Paweł Hrymnak, Wioletta Parol-Żyluk, Franciszek Adamiuk, Dorota Bedus, Piotr 
Kołpacki 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 1 radny 
Joanna Banaszczak 
NIEODDANYCH: 0 radnych 

Uchwała została podjęta. 

f) Projekt nr 6 – Uchwała wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym 
dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy; 

 
Projekt uchwały przedstawiła Pani Anna Pietkowska Zastępca Wójta Gminy. W związku z 
brakiem pytań Przewodniczący zarządził głosowanie.  

Głosowanie Projekt nr 6 – Uchwała wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym 
dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy;  

ZA: 14 radnych 
Andrzej Nożykowski, Tomasz Baczyński, Franciszek Adamiuk, Krystyna Najdzion, Marek 
Giziński, Eugenia Imbiorowska, Łukasz Grudzień, Anna Kowalska, Andrzej Jóźwiak, Sławomir 
Bryliński, Paweł Hrymnak, Wioletta Parol-Żyluk, Franciszek Adamiuk, Dorota Bedus, Piotr 
Kołpacki 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 1 radny 
Joanna Banaszczak 
NIEODDANYCH: 0 radnych 

Uchwała została podjęta. 



g) Projekt nr 7 – Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 
Wójta Gminy Będzino; 

 
Projekt uchwały przedstawił Pan Tomasz Baczyński Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków 
i Petycji Rady Gminy Będzino. Projekt omawiany podczas Wspólnego Posiedzenia Komisji. 
W związku z brakiem pytań Przewodniczący zarządził głosowanie.  

Głosowanie Projekt nr 7 – Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta 
Gminy Będzino;  

ZA: 14 radnych 
Andrzej Nożykowski, Tomasz Baczyński, Franciszek Adamiuk, Krystyna Najdzion, Marek 
Giziński, Eugenia Imbiorowska, Łukasz Grudzień, Anna Kowalska, Andrzej Jóźwiak, Sławomir 
Bryliński, Paweł Hrymnak, Wioletta Parol-Żyluk, Franciszek Adamiuk, Dorota Bedus, Piotr 
Kołpacki 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 1 radny 
Joanna Banaszczak 
NIEODDANYCH: 0 radnych 

Uchwała została podjęta. 

h) Projekt nr 8 – Uchwała w sprawie uchwalenia programu usuwania 
Barszczu Sosnowskiego z terenu Gminy Będzino 
 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Anna Pietkowska Zastępca Wójta Gminy. Głos zabrał 
Radny Łukasz Grudzień, w temacie możliwości prowadzenia prelekcji edukacyjnych w 
szkołach o rozpoznawaniu i postępowania w przypadku kontaktu z Barszczem Sosnowskiego. 
W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący zarządził głosowanie.  

Głosowanie Projekt nr 8 – Uchwała w sprawie uchwalenia programu usuwania Barszczu 
Sosnowskiego z terenu Gminy Będzino;  

ZA: 14 radnych 
Andrzej Nożykowski, Tomasz Baczyński, Franciszek Adamiuk, Krystyna Najdzion, Marek 
Giziński, Eugenia Imbiorowska, Łukasz Grudzień, Anna Kowalska, Andrzej Jóźwiak, Sławomir 
Bryliński, Paweł Hrymnak, Wioletta Parol-Żyluk, Franciszek Adamiuk, Dorota Bedus, Piotr 
Kołpacki 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 1 radny 
Joanna Banaszczak 
NIEODDANYCH: 0 radnych 

Uchwała została podjęta. 

i) Projekt nr 9 – Uchwała o zmianie uchwały w sprawie utworzenia 
placówki wsparcia dziennego i włączenia do struktury organizacyjnej 
Centrum Usług Społecznych w Będzinie; 

 



Projekt uchwały przedstawiła Pani Wójt Sylwia Halama. Projekt omawiany podczas 
Wspólnego posiedzenia Komisji. W związku z brakiem pytań Przewodniczący zarządził 
głosowanie.  

Głosowanie Projekt nr 9 – Uchwała o zmianie uchwały w sprawie utworzenia placówki 
wsparcia dziennego i włączenia do struktury organizacyjnej Centrum Usług Społecznych w 
Będzinie;  

ZA: 14 radnych 
Andrzej Nożykowski, Tomasz Baczyński, Franciszek Adamiuk, Krystyna Najdzion, Marek 
Giziński, Eugenia Imbiorowska, Łukasz Grudzień, Anna Kowalska, Andrzej Jóźwiak, Sławomir 
Bryliński, Paweł Hrymnak, Wioletta Parol-Żyluk, Franciszek Adamiuk, Dorota Bedus, Piotr 
Kołpacki 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 1 radny 
Joanna Banaszczak 
NIEODDANYCH: 0 radnych 

Uchwała została podjęta. 

Pkt. 6. Informacja Wójta z działalności między sesjami i 
odpowiedzi na zapytania z ostatniej sesji. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:41:15 – 00:48:22  

Informację przedstawiła Pani Wójt Sylwia Halama, sprawozdanie stanowi załącznik 
do protokołu. Głos zabrał Radny Tomasz Baczyński. 

Pkt. 7. Wolne wnioski i zapytania. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:48:23 – 00:51:14 

Głos zabrali Radni Krystyna Najdzion – ośrodek zdrowia w Dobrzycy, Tomasz 
Baczyński – nieruchomość na sprzedaż w m. Strachomino. Odpowiedzi udzielała Pani 
Wójt Sylwia Halama. Treść wypowiedzi znajduję się w transkrypcji. 

Pkt. 8. Zamknięcie obrad. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:51:15 – 00:53:12 

W związku ze zbliżającymi się Świętami Wielkanocnymi Przewodniczący wraz z Panią 
Wójt złożyli mieszkańcom życzenia wielkanocne. Pani Wójt zaprosiła do aktywnego 
udziału w wydarzeniach organizowanych na terenie Gminy podczas majówki. Po 
wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady sesji.  

 
Przewodniczący Rady Gminy Będzino Andrzej Nożykowski 
 
Przygotowała: Magdalena Kustra 

Data przyjęcia protokołu: 



Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Proszę państwa, rozpoczynamy posiedzenie 18. sesji IX kadencji Rady Gminy w Będzinie. Porządek 
znaczy. Tu jednocześnie stwierdzam, że sesja dzisiejsza jest prawomocna. Obecnych jest na sesji 14 
radnych. Witam na sesji panią skarbnik, panią Anetę Tomalę-Gajec, witam również radcę prawnego 
pana Sebastiana Owczarzaka witam panią wójt Sylwię Halamę. Przechodzimy do pkt 2 porządek obrad 
i wnioski do porządku obrad i proszę państwa. Na dzisiejszym wspólnym posiedzeniu komisji 
otrzymaliśmy 2 dodatkowe uchwały. Pani wójt wprowadza uchwałę w sprawie uchwalenia programu 
usuwania barszczu Sosnowskiego z terenu gminy Będzino i druga uchwała o zmianie uchwały w 
sprawie utworzenia placówki wsparcia dziennego i wyłączenia, i włączenia do struktury 
organizacyjnej Centrum Usług Społecznych w Będzinie i te 2 dodatkowe uchwały wprowadzimy w 
kolejności następnej po projekcie 7 jako projekt ósmy i projekt dziewiąty. Czy ktoś z państwa ma jakieś 
inne jeszcze propozycje do porządku? Jeśli nie ma, to przegłosujemy. Ktoś z Państwa Radnych jest za 
przyjęciem proponowanego porządku obrad z tymi 2 dodatkowymi uchwałami proszę oddać głos. 
Dziękuję. Głosowało 14 radnych, 14 głosów za przyjęciem porządku obrad stwierdzam, że porządek 
obrad został przyjęty. Pkt 3 wolna trybuna niech dowolnej trybuny się nie zgłosił. W związku z tym 
przechodzimy do pkt 4 przyjęcie protokołu z 17 sesji 2 6 marca 20 2 5 roku. Bardzo proszę, czy ktoś z 
państwa ma jakieś uwagi do protokołu, jeśli nie ma, to przegłosujemy. Ktoś Państwa Radnych jest za 
przyjęciem protokołu z ostatniej sesji. Bardzo proszę o oddanie głosu. Głosowało 14 radnych, 14 
głosów za przyjęciem protokołu stwierdzam, że protokół został przyjęty. Pkt 5. Podjęcie uchwał jako 
pierwszą uchwałę mamy w sprawie zmiany budżetu gminy Będzino na rok 2025. Bardzo proszę, 
oddaję głos pani skarbnik, pani Anecie Tomali-Gajec.  

Anetta Tomala-Gajec (Skarbnik Gminy Będzino)  
Bardzo pani przewodniczący, wysoka Rado. Szanowni mieszkańcy. Projekt uchwały nr 1 w sprawie 
zmiany budżetu gminy Będzino na 2025 rok. W § 1 w uchwale nr XIV/105/24 Rady Gminy Będzino z 
dnia 30 grudnia 2024 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy Będzino na 2025 rok wprowadza się 
następujące zmiany. W planie dochodów dokonuje się zmian zgodnie z załącznikiem nr 1 do niniejszej 
uchwały. W planie wydatków dokonuje się zmian zgodnie z załącznikiem nr 2 do niniejszej uchwały, § 
12 otrzymuje brzmienie: "§ 12 ustala się limity zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów lub 
pożyczek z przeznaczeniem na cele, o których mowa w art 89 ust. 1 pkt 1 do 3 ustawy o finansach 
publicznych do kwoty 12  2 3 3  3 70  zł 9 5  gr, w tym na pokrycie występującego w ciągu roku 
przejściowego deficytu budżetu jednostki samorządu terytorialnego do wysokości 3  000 000  zł na 
sfinansowanie planowanego deficytu budżetu w wysokości 6  978  618  zł 95  gr na spłatę wcześniej 
zaciągniętych zobowiązań w kwocie 2  254  752  zł". § 2 po dokonanych zmianach budżet gminy 
Będzino na 2025 rok zamyka się następującymi kwotami po stronie dochodów kwotą 110  226  056  zł 
i 80  gr, w tym dochody bieżące 7 1  5 8 9  4 7 1  zł i 8 5  gr dochody majątkowe to 3 8  6 3 6  5 8 4  zł i 9 
5  gr plan finansowy zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych ustawami w 
kwocie 4  2 6 5  9 7 2  zł 17  gr po stronie wydatków kwotą 120  698  910  zł 95  gr, w tym na wydatki 
bieżące 73  985  718  zł 75  gr, a wydatki majątkowe to 46  713  192  zł i 20  gr, plan finansowy zadań z 
zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych ustawami 4  265  972  zł i 17  gr 
przychody i rozchody nie uległy zmianie. W § 3 wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy 
Będzino. W § 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego. W planie dochodów i wydatków budżetowych na 
rok 2025 wprowadza się następujące zmiany w zakresie dochodów budżetowych zwiększono ogółem 



plan dochodów budżetowych o kwotę 53  075  zł 24  gr i tak w dziale 750 zwiększono kwotę 
dochodów ogółem o 4838  zł, 84  gr, w tym dotacja celowa na uzupełnienie dotacji należnych za 
czynności realizowane w 2024 roku wynikające z ustawy prawo o aktach stanu cywilnego, ustawy o 
ewidencji ludności oraz ustawy o dowodach osobistych, decyzja Wojewody Zachodniopomorskiego nr 
143/2025 w kwocie 4817  zł, i 83  gr oraz wpływ środków z funduszu pomocy Ukrainie na zadanie 4.1 
nadanie numeru PESEL w kwocie 21  zł 1  gr. Dział 758 zwiększono o kwotę ogółem 30  894  zł, to jest 
wpływ środków z funduszu pomocy Ukrainie na dodatkowe zadanie oświatowe. W dziale 801 
zwiększono kwotę dochodów ogółem o 11 258 zł 40 gr to jest darowizna na zakup defibrylatora, 
szkoła podstawowa imienia Ochotniczych Straży Pożarnych w Łeknie. W dziale 852 zwiększono kwotę 
dochodów ogółem o 6084 zł na podstawie decyzji Wojewody Zachodniopomorskiego nr 136/25 na 
wypłatę wynagrodzenia za sprawowanie opieki oraz na obsługę zadania pomocy społecznej 
zwiększono ogółem plan wydatków budżetowych w kwocie 53 075 zł 24 gr w następującej klasyfikacji 
budżetowej. W dziale 750 zwiększono kwotę wydatków ogółem w związku ze zwiększeniem 
dochodów. W dziale 801 zwiększono kwotę wydatków ogółem 2152 zł i 40 gr w związku ze 
zwiększeniem dochodów i przesunięciem środków między rozdziałami na podstawie wniosków 
dyrektorów jednostek oświatowych. W dziale 852 zwiększono kwotę wydatków ogółem o 6084 zł w 
związku ze zwiększeniem dochodów na obsługę zadania pomocy społecznej. W dziale 900 zwiększono 
kwotę wydatków ogółem o 40 000 zł z przesunięcie środków między działami wg właściwości 
klasyfikacji budżetowej na wypłatę dotacji celowej z budżetu gminy, zmiany dochodów i wydatków 
przedstawiają załączniki nr 1 i nr 2 do uchwały. Plan przychodów i rozchodów budżetowych w 2025 
roku nie uległ zmianie. Wydatki inwestycyjne nie uległy zmianie, wynik budżetu nie uległy zmianie. 
Czy mają Państwo jakieś pytania?  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Bardzo proszę. Uchwała była omawiana szczegółowo na komisji, wspólnym posiedzeniu komisji. 
Bardzo proszę, czy jeszcze jakieś pytania się nasunęły? Dotyczące zmian w budżecie, jeśli nie ma? 
Bardzo proszę przewodniczącego komisji budżetowej pan Sławomir Bryliński opinię komisji.  

Sławomir Bryliński (Radny)  
Dziękuję. Komisja budżetowo finansowa opiniuje zaproponowane zmiany pozytywnie i prosi 
szanowną radę o podjęcie uchwały.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Proszę o oddanie głosu na uchwałę w sprawie zmian w 
budżecie na rok 2025, bardzo proszę. Głosowało 14 radnych, 14 głosów za podjęciem uchwały 
stwierdzam, że uchwała została podjęta. Projekt uchwały nr 2 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
z dotychczasowym najemcą kolejnej umowy najmu lokali użytkowych. Bardzo proszę, oddaję głos pani 
zastępcy wójta, pani Ani Pietkowskiej.  

Anna Pietkowska (Zastępca Wójta)  
Panie Przewodniczący. Wysoka Rado to projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z 
dotychczasowym najemcą kolejnej umowy najmu lokali użytkowych na podstawie u.s.g. Wyraża się 
zgodę na zawarcie kolejnej umowy najmu lokali użytkowych, to jest garaży, o łącznej powierzchni 62,4 
m² zlokalizowanych w budynku w miejscowości Tymień na działce nr 61/13. Ponieważ z 
dotychczasowym najemcą była już zawarta 1 umowa najmu, więc kolejna umowa zawarta na okres do 
lat 3 wymaga zgody uchwały gminy. Dotychczasowy najemca wyraził chęć dalszego najmu tych lokali, 



są one użytkowane zgodnie z zasadami prawidłowej gospodarki nieruchomościami, a płatności z 
tytułu czynszu są dokonywane na bieżąco. Dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję, proszę, czy jeszcze jakieś pytania do tej uchwały, jeśli nie ma, przystępujemy do głosowania. 
Proszę o oddanie głosu. Głosowało 14 radnych, 14 głosów. Za podjęciem uchwały stwierdzam, że 
uchwała została podjęta. Projekt uchwały nr 3 w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na której znajduje się domek letniskowy 
lub innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe. Bardzo proszę oddaje 
głos pani wójt, pani Sylwii Halamie.  

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
Szanowni Państwo, na podstawie u.s.g. oraz ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, 
Rada Gminy Będzino uchwala, co następuje. §. 1 pkt 1 na nieruchomości, na której znajduje się domek 
letniskowy lub innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacji na wypoczynkowe ustala się 
ryczałtową stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w wysokości 316 zł 70 gr za 
rok od domku letniskowego na nieruchomości albo innej nieruchomości wykorzystywanej na cele 
rekreacyjno-wypoczynkowe. Pkt 2 określa się stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, jeżeli właściciel nieruchomości, o której mowa w ust. 1, nie wypełnia obowiązku 
zbierania odpadów komunalnych w sposób selektywny w wysokości 633 zł 40 gr za rok od domku 
letniskowego na nieruchomości albo innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-
wypoczynkowe.  

Wykonanie uchwały powierza się wójtowi gminy Będzino. Traci moc uchwała nr III/138/24 Rady 
Gminy Będzino z dnia 27 maja 2024 roku w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi o domku letniskowego. Uchwała wchodzi w życie po 
upływie 14 dni od dnia jej ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego 
Szanowni Państwo, w związku z tym, iż został określony przeciętny miesięczny dochód rozporządzany 
na 1 osobę ogółem za rok 2024 wyniósł on kwotę 3167  zł 17  gr, a Rada Gminy uchwala ryczałtową 
stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi nie wyższą niż 10% przeciętnego 
miesięcznego dochodu rozporządzalnego na 1 osobę ogółem, w związku z czym zasadne jest podjęcie 
uchwały w tejże wysokości. I proszę wysoką radę o jej przyjęcie.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję. Czy to jest wszystko jasne, bo też to było omawiane na komisji. Przystępujemy do 
głosowania. Proszę o oddanie głosu na uchwałę. Dziękuję. Głosowało 14 radnych, 14 głosów za 
podjęciem uchwały. Stwierdzam, że uchwała została podjęta kolejna uchwała w sprawie ustalenia 
wysokości opłat za pobyt oraz maksymalnej opłaty za wyżywienie dziecka w żłobku "Morska kraina" 
Mścicach. Bardzo proszę, oddaję głos panu Tomaszowi Wirkusowi, inspektorowi do spraw oświaty.  

Tomasz Wirkus (inspektor ds. oświaty)  
Szanowni Państwo, Panie Przewodniczący, pani wójt. 28 marca została opublikowana zmiana 
wysokości opłaty dotyczącej udziału państwa w programie aktywny rodzic z 1 500 zł na 2 200 zł i ta 
kwota będzie obowiązywała do 3 1 marca 20 2 6 roku. W związku z tym w uchwale dotyczącej 
wysokości opłat za pobyt oraz maksymalnej opłaty za wyżywienie dziecka w żłobku. Ta kwota 1500 zł 
zostanie zastąpiona kwotą 2200 zł. Ta Kwota 2200 zł będzie pokrywana z programu Aktywny rodzic, 



jeśli chodzi o koszty na rok 2025, utrzymania żłobka planowane są na poziomie 1 324 000 zł i w 
związku z tym, że na daje nam to kwotę 3168 zł miesięcznie. Zasadnym jest wykorzystanie tej opłaty 
tej kwoty 2 200 zł na jedno dziecko pieniążki te są pokrywane z budżetu państwa, jeśli chodzi o 
wysokość opłaty za wyżywienie. Została ona utrzymana na tym samym poziomie, podobnie jak 
wysokość opłaty za każdą godzinę rozpoczętą powyżej 10 godzin dziennie to tyle. Dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję. Czy są jakieś pytania do tej uchwały, do wyjaśnienia? Jeśli nie ma, to przystępujemy do 
głosowania. Proszę o oddanie głosu. Głosowało 14 radnych, 14 głosów. Za podjęciem uchwały 
stwierdzam, że uchwała została podjęta kolejna uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
porozumienia międzygminnego dotyczącego zapewnienia wsparcia dla osób z terenu gminy Moryń. 
Bardzo proszę, oddaję głos pani wójt.  

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
Szanowni Państwo, wójt gminy Moryń, pan Sławomir Jasek zwrócił się z prośbą o zawarcie niniejszego 
porozumienia Międzygminnego w celu udostępnienia mieszkania wspomaganego mieszkańcom gminy 
Moryń, jeżeli taka potrzeba zaistnieje. Podobną uchwałę podejmowaliśmy państwo w ubiegłym roku. 
Dotyczyło to gminy Malechowo oczywiście w zakresie tego porozumienia zawarte jest taki też zapis, że 
mieszkańcy gminy Będzino zawsze mają pierwszeństwo w uczestniczeniu w miarę potrzeby w tym 
mieszkaniu, w związku z tym iż taki jest zapis ustawowy, wójt również poinformował mnie, iż to jest 
tylko tymczasowe zawarcie porozumienia, ponieważ nie podejmują już działania w zakresie 
utworzenia swojego mieszkania wspomaganego, w związku z czym proszę wysoką radę o wyrażenie 
zgody na zawarcie po niniejszego porozumienia.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuje. Przystępujemy do głosowania. Głosowało 14 radnych, 14 głosów. Za podjęcie uchwały 
przepraszam 13 głosów za podjęciem uchwały, 1 osoba wstrzymująca się. Stwierdzam, że uchwała 
została podjęta. I projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność wójta gminy. Aha, 
przepraszam, bo ja tutaj przeskoczyłem. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z 
dotychczasowym dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy. Bardzo proszę. Pani Ania Pietkowska, 
zastępca wójta.  

Anna Pietkowska (Zastępca Wójta)  
Proszę o wprowadzenie poprawki w zakresie numeru drogi wskazanej w § 1 powinna być droga 
wojewódzka nr 165. Projekt uchwały dotyczy zawarcia zgody na kolejną umowę dzierżawy z 
dotychczasowym dzierżawcom. Dotyczy to tablicy reklamowo informacyjnej zlokalizowanej na działce 
nr 260/22 w miejscowości Mścice, przy drodze wojewódzkiej nr 165 nieopodal skrętu w kierunku 
Mielna. Dotychczasowy dzierżawca korzystał z wydzierżawionego gruntu zgodnie z zawartą umową 
dzierżawy czynsz był opłacany terminowo i dotychczasowy dzierżawca wyraził wolę dalszej 
dzierżawy przedmiotowego gruntu. Biorąc pod uwagę, że jest to kolejna umowa na okres do lat 3 
niezbędne jest podjęcie uchwały Rady Gminy wyrażające i zgodę na tą dzierżawę. Dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję. Bardzo. Przystępujemy do głosowania nad uchwałą w sprawie przedłużenia dzierżawy. 
Bardzo proszę. Głosowało 14 radnych, 14 głosów. Za podjęciem uchwały stwierdzam, że uchwała 
została podjęta i kolejna uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Będzino 



bardzo proszę przewodniczącego Komisji Skarg i Wniosków pana Tomasza Baczyńskiego.  

Tomasz Baczyński (Radny)  
Dziękuję otóż skarga w sprawie rozpatrzenia uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 
wójta gminy Będzino § 1, wniesioną w dniu 20  marca 2025 roku skargę na działania Wójta Gminy 
Będzino uznaje się za nieuzasadnioną z przyczyn określonych w uzasadnieniu do niniejszej uchwały § 
2. Wykonanie uchwały powierza się przewodniczącemu Rady Gminy Będzino, zobowiązując go do 
przesłania skarżącemu odpisu niniejszej uchwały wraz z uzasadnieniem § 3. Uchwała wchodzi w życie 
z dniem podjęcia uzasadnienie w dniu 20  marca 2025 roku do Rady Gminy Będzino wpłynęła skarga 
pana R.K., zatytułowana skarga w związku z naruszeniem obowiązujących przepisów prawa przez 
Wójt Gminy Będzino Sylwia Halama. Skarżący zwrócił się do Rady Gminy Będzino to jest organu, który 
na mocy art. 227 ustawy kodeksu postępowania administracyjnego oraz art.  18a ustawy z dnia 8 
marca 1990 roku o samorządzie gminnym nadzoruje działania Wójta Gminy Będzino. Komisja Skarg 
Wniosków i Petycji Rady Gminy Będzino rozpoznała skargę pana R.K. na posiedzeniu w dniu 26 marca 
2025 roku po analizie treści skargi uznano skargę za bezzasadną, a stanowisko to w pełni absorbuje 
Rada Gminy Będzino aprobuje. Przepraszam.  

Zasadniczym elementem skargi jest sprzeciw skarżącego co do ustanowienia środy jako dnia bez 
przyjmowania interesantów. Urzędzie Gminy Będzino w pierwszej kolejności. Należy podkreślić, że 
przed wprowadzeniem zmiany w funkcjonowaniu Urzędu Gminy Będzino Radni Gminy Będzino zostali 
szczegółowo z nią zapoznani oraz poinformowani o przyczynach jej wprowadzenia. Rada Gminy 
Będzino podziela argumenty Wójta Gminy Będzino, w myśl których wyłączenie 1 dnia w tygodniu z 
obsługi interesantów przez większość komórek organizacyjnych urzędu jest niezbędne dla 
zapewnienia odpowiedniej jakości załatwienia spraw mieszkańców w świetle obserwowanego, 
masowego wpływu podań i wniosków, w szczególności w zakresie planowania przestrzennego i 
budownictwa. Po drugie, skarżący w treści swego pisma wskazał, co Rada Gminy w zupełności 
podziela, że Wójt Gminy Będzino pani Sylwia Halama jest jednocześnie kierownikiem Urzędu Gminy 
Będzino zobowiązanym do określenia w regulaminie organizacyjnym nadanym w drodze zarządzenia 
organizacji i zasad funkcjonowania Urzędu Gminy Będzino organizacja i zasady funkcjonowania 
Urzędu Gminy Będzino zostały uregulowane w Zarządzeniu Wójta Gminy Będzino z dnia 20  lutego 
2025 roku nr 23/2025, którego treścią dokonano zmiany regulaminu organizacyjnego Urzędu Gminy 
Będzino, stanowiącego załącznik nr 1 do zarządzenia nr 28/20 22 z dnia 20  lipca 2022 roku w sprawie 
nadania regulaminu organizacyjnego Urzędu Gminy Będzino. Poczynione przez Wójt Gminy Będzino 
zmiany funkcjonowania Urzędu Gminy. Będzino w żaden sposób nie pozbawiają obywateli dostępu do 
urzędu. Każdego dnia roboczego działa sekretariat urzędu, Urząd Stanu Cywilnego oraz punkt obsługi 
interesantów. Nie ma mowy o ograniczeniu możliwości załatwienia spraw obywateli w dogodnym dla 
nich czasie. Wyłączenie środy jako dnia przyjmowania interesantów, oraz ustanowienie w okresie od 1 
marca 2025 roku do 30 czerwca 2025 roku każdego wtorku miesiąca, dniem pracy wewnętrznej w 
komórce organizacyjnej, planowanie przestrzenne i budownictwo służy należytej obsłudze spraw 
mieszkańców gminy Będzino oraz o zapewnieniu odpowiedniej jakości pracy urzędników. Dokonana 
zmiana nie ma wpływu na wzrost zatrudnienia dodatkowych pracowników Urzędzie Gminy, przez co 
nie obciąża budżetu gminy Będzino. I pouczenie na podstawie art 239 § 1 ustawy z dnia 14 czerwca 
1960 roku kodeks postępowania administracyjnego, w przypadku, gdy skarga w wyniku jej 
rozpatrzenia została uznana za bezzasadną i jej bezzasadność wykazano w odpowiedzi na skargę, a 
skarżący ponowił skargę. Bez wskazania nowych okoliczności, organ właściwy do jej rozpoznania 
może podtrzymać swoje poprzednie stanowisko z odpowiednią adnotacją w aktach sprawy bez 



zawiadamiania skarżącego proszę o podjęcie uchwały.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję bardzo. Proszę czy tu jeszcze jakieś pytania się nasunęły, bo też to omawialiśmy na wspólnym 
posiedzeniu komisji. Jeśli nie ma, to proszę o oddanie głosu w sprawie uchwały w sprawie 
rozpatrzenia skargi na działalność wójta gminy będzie. Dziękuję. Głosowało 14 radnych, 14 głosów za 
podjęciem uchwały. Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

I teraz mamy 2 nowo wprowadzone uchwały do dzisiejszego porządku. Pierwsza jest w sprawie 
uchwalenia programu usuwania baru Sosnowskiego z terenu gminy Będzino bardzo proszę. Pani Ania 
Pietkowska, zastępca wójta.  

Anna Pietkowska (Zastępca Wójta)  
Szanowni Państwo, na podstawie u.s.g. Przyjmuje się program usuwania barszczu Sosnowskiego z 
terenu gminy Będzino stanowiący załącznik do niniejszej uchwały. Potrzeba realizacji i przyjęcia 
programu usuwania barszczu Sosnowskiego wynika z konieczności przeprowadzenia na terenie naszej 
gminy działań, które zmierzać będą do eliminacji zagrożenia dla zdrowia ludzi oraz środowiska 
naturalnego, jakie niesie za sobą występowanie tej rośliny. Jest to jedna z najbardziej toksycznych 
roślin występujących w Polsce, dlatego też należy ją usuwać. Ponadto podjęcie programu zwalczania 
barszczu Sosnowskiego pozwoli gminie ubiegać się o dofinansowanie na przeprowadzenie prac 
mających na celu zwalczenie tej rośliny i przejdę do omówienia programu w pierwszym punkcie 
zawarto cele oraz założenia programu, czyli tak jak już wspomniałam, głównym celem programu jest 
usuwanie barszczu Sosnowskiego z terenu gminy, ograniczenie rozprzestrzenienia się oraz zwalczenie 
tej niebezpiecznej rośliny.  

Ponadto celami programu jest sporządzenie inwentaryzacji miejsc występowania tego barszczu. I takie 
zapytanie do mieszkańców oraz do sołtysów wysłaliśmy na początku miesiąca. Wpłynęło do nas kilka 
wniosków z lokalizacją siedlisk barszczu Sosnowskiego wszystkie te lokalizacje zostały sprawdzone 
przez pracowników i w wyniku tego powstała inwentaryzacja, która znajduje się na końcu programu. 
Ponadto do celów programu należą informowanie mieszkańców o właściwościach rośliny oraz o 
możliwościach pozyskania środków finansowych na dofinansowanie jej usuwania. Żywotność roślin 
barszczu Sosnowskiego, jej zdolność do jego zdolność do regeneracji oraz brak naturalnych wrogów 
powodują, że walka z tą rośliną jest bardzo trudna i należy ją zaplanować na okres kilku lat. Jest to 
minimum 3 lata.  

Natomiast w kolejnych latach należy obserwować miejsca, w których występowała. W kolejnym 
punkcie scharakteryzowano roślinę, jest to jedna z najwyższych roślin zielnych w Polsce. Może ona 
sięgać do 3, 5 m wysokości. Jednak zdarzały się nawet wyższe osobniki, natomiast korzeń rośliny sięga 
do 2 m, jednak główna masa korzeniowa znajduje się w tej przypowierzchniowej warstwie gleby do 30 
cm. Roślina posiada taki charakterystyczny kwiatostan baldach, utworzony przez kilkadziesiąt 
mniejszych baldaszków i w każdej roślinie powstaje taki baldach centralny oraz mniejsze baldachy, 
boczne kwiaty, rośliny natomiast są zazwyczaj białe. Roślina pochodzi z Kaukazu. Została ona 
sprowadzona do Polski w 5 8. roku w celu zbadania jej ewentualnych właściwości leczniczych. 
Natomiast w późniejszych latach 70. oraz 80. było na szeroką skalę uprawiany jako potencjalna roślina 
paszowa, natomiast w związku z trudnościami ze zbiorem tej rośliny oraz powtarzającymi się 
przypadkami poparzeń, ostatecznie upraw barszczu Sosnowskiego zaniechano następnie w programie 
pokazano fotografie rośliny zbliżenie na jej liście kwiatostan i w późniejszych punktach wskazano, 



jakie zagrożenia niesie ze sobą występowanie tej rośliny jest to roślina, które stwarza poważne 
zagrożenie zarówno dla zdrowia ludzi.  

Tutaj też szczególnie w wskazałabym dzieci, które mogą nie wiedzieć, jak z taką rośliną postąpić i że 
nie powinny się do niej zbliżać, ale jest również niebezpieczna dla zwierząt oraz dla środowiska 
Przyrodniczego, które występuje w jej obszarze. Jest to szczególnie niebezpieczne, bowiem roślina ta 
występuje w niektórych przypadkach oczywiście, ale bardzo blisko siedlisk ludzkich, więc osoby 
spacerujące mogą na nią natrafić i po prostu się nią poważyć. Tak posiada silne, niebezpieczne 
właściwości parzące sok wydzielane przez rośliny, zawiera lotne olejki, które w kontakcie ze skórą, a 
pod wpływem dodatkowo promieniowania słonecznego powodują silne oparzenia i rany, mogą 
prowadzić też do parzeń układu oddechowego, ale głównie są to problemy skórne. Roślina może też 
powodować poparzenia u zwierząt hodowlanych, a jej spożycie przez rośliny przez zwierzęta 
przepraszam może powodować stan zapalny przewodu pokarmowego czy też krwotoki wewnętrzne i 
biegunkę u zwierząt. Barszcz jest również poważnym zagrożeniem dla roślin, które znajdują się w jego 
otoczeniu, jest to roślina bardzo ekspansywna, tworzy coraz większe skupiska i ogranicza w ten 
sposób przestrzeń dla innych gatunków roślin. Ze względu na niebezpieczeństwo związane z tą rośliną 
osoby, które będą tą roślinę usuwać, muszą posiadać specjalne przeszkolenie oraz być wyposażone w 
niezbędną odzież ochronną, rękawice i okulary ochronne. Również następnie w planie podano 
informacje na temat, jak należy postępować w przypadkach, kiedy miało się kontakt z tą rośliną w 
przypadku bezpośredniego kontaktu? Oczywiście, jeśli wiemy, że mieliśmy kontakt z tą rośliną, 
widzimy te objawy. Należy niezwłocznie przemyć skórę jak największą ilością zimnej wody z mydłem, 
żeby usunąć z powierzchni skóry sok rośliny, który się wydzielił niezależnie od objawów, należy 
unikać ekspozycji skóry na światło słoneczne, gdyż w wyniku takiej ekspozycji objawy będą się 
nasilały w celu złagodzenia objawów można również stosować okłady z lodu, a na pęcherze surowicze, 
jeśli nie doszło do ich rozerwania, można stosować specjalne maści. Jednak oczywiście, jeżeli objawy 
nie ustępują, należy zasięgnąć porady lekarskiej. Kolejno wskazano metody usuwania barszczu 
Sosnowskiego, metodyce dzielimy na fizyczne i chemiczne. Wśród metod fizycznych są metody z kolei 
mechaniczne i chemiczne wśród metod mechanicznych jest tutaj wskazana Orka na głębokość 30 cm. 
Koszenie, które jest słabszą metodą, gdyż polega tylko na usunięciu widocznej części rośliny, więc aby 
było skuteczne, należy je bardzo często powtarzać. Kolejną metodą jest ścinanie, czyli ścinanie samych 
samego kwiatostanu. Również mniej skuteczne i konieczne do częstego powtarzania. Kolejną metodą 
jest zawiązywanie, które polega na owijaniu nasion plastikowe worki. Kolejną metodą jest 
karczowanie, które polega na wymianie wierzchniej warstwy gleby, dosyć pracochłonne, ale też 
skuteczne. Metoda termiczna z kolei polega na wprowadzeniu do korzeniu i barszczu wody o bardzo 
wysokiej temperaturze około 100 stopni. Celsjusza i następnie metody chemiczne najbardziej 
popularne, polegają na wykonaniu oprysków z zastosowaniem środków chwastobójczych.  

W kolejnym punkcie omówiono harmonogram działań. Wskazano, że nie ma możliwości dokładnego 
określenia, jaki czas będzie potrzebny, żeby całkowicie zwalczyć roślinę z terenu gminy. Najbardziej 
skuteczne będą działania podejmowane we wszystkich zaobserwowanych skupiskach barszczu 
Sosnowskiego, natomiast tereny te są zarówno prywatne, jak i publiczne, także wymagana jest tutaj 
współpraca wszystkich osób, na terenie których nieruchomości znajduje się ta roślina. Podejmowane 
działania powinny być kontynuowane przez okres minimum 3 lat, natomiast następnie przez okres 
kilku lat teren, w którym występowały siedliska barszczu, powinien być obserwowany, a w razie 
potrzeby przeprowadzone działania powtórzone w ostatnim już punkcie wskazano planowane 
działania wskazano jak już wcześniej wspomniałam, że realizację programu planuje się prowadzić w 



oparciu o pozyskane środki zewnętrzne, w tym m.in. z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej w Szczecinie i taki nabór jest teraz ogłoszony. Zbieranie wniosków trwa do końca 
kwietnia. Ze wstępnie pozyskanych informacji środki te są nadal dostępne w celu realizacji programu 
planuje się podjęcie następujących działań. Są to działania właśnie mające na celu pozyskanie środków 
zewnętrznych na przeprowadzenie akcji usuwania barszczu Sosnowskiego, wyłonienie podmiotu 
odpowiedzialnego za bezpośrednie zwalczanie barszczu Sosnowskiego w terenie poprzez podpisanie 
umowy już z konkretnym wykonawcą, podjęcie działań mających na celu kontakt z zainteresowanymi 
mieszkańcami i właścicielami gruntów, na których zaobserwowano skupiska, rośliny i w końcowym 
już etapie kontrolowanie realizacji obowiązku usuwania barszczu Sosnowskiego z gminy Będzino, 
dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję, proszę, pan Grudzień.  

Łukasz Grudzień (Radny)  
Tylko chciałbym się dowiedzieć też, bo tutaj właśnie odnośnie do realizacji tego programu czy też 
zawarte tutaj np. kwestię edukacyjną chodzi mi właśnie, jakby było wspomniane najmłodsi, nasi 
obywatele czy też w szkołach jest możliwość rozesłania takich informacji oraz nawet poprowadzenia 
zajęć edukacyjnych dla dzieci. Żeby właśnie wydziały, jak to tą roślinę rozpoznawać?  

Anna Pietkowska (Zastępca Wójta)  
Na pewno będzie taka możliwość z pewnością zwłaszcza w tych szkołach, w których otoczeniu 
zaobserwowaliśmy ten Barcz Sosnowskiego, ale we wszystkich również.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję. Proszę, ktoś jeszcze chciałby zabrać głos. Jeśli nie ma, to przystępujemy do głosowania w 
sprawie uchwalenia programu usuwania Sosnowskiego z terenu gminy Będzino proszę o oddanie 
głosu. Głosowało 14 radnych, 14 głosów. Za podjęciem uchwały. Stwierdzam, że uchwała została 
podjęta i ostatnia uchwała dotycząca zmiany uchwały w sprawie utworzenia placówki wsparcia 
dziennego i wyłączenia do struktury organizacyjnej centrum usług społecznych w Będzinie. Oddaję 
głos pani Sylwii Halama.  

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
Panie Przewodniczący, wysoka Rado. W związku z tym, iż obecnie placówka wsparcia dziennego w 
Tymieniu przechodzi odbiory związane z dopuszczeniem jej do funkcjonowania potrzeba jest 
wprowadzenia tymczasowego rozwiązania, czyli utworzenia tzw. placówki działającej w formie pracy 
podwórkowej w związku z czym §. 1 uchwały brzmi w uchwale nr XIII/86/24 Rady Gminy Będzino z 
dnia 16 grudnia 2024 roku w sprawie utworzenia placówki wsparcia dziennego i włączenia do 
struktury organizacyjnej Centrum Usług Społecznych w Będzinie wprowadza się następujące zmiany. 
Pkt 1, dotychczasowemu zapisowi ujętemu w § 1 nadaje się ust. 1 pkt 2 wprowadza się w § 1 ust. 2 o 
następującym brzmieniu placówka, której mowa w ust. 1 funkcjonuje w formie pracy podwórkowej do 
momentu przystosowania obiektu do wymogów określonych w rozporządzeniu miejsca pracy, polityki 
społecznej z dnia 13  października 20 15 roku w sprawie wymagań lokalowych i sanitarnych, jakie 
musi spełnić lokal, w tym, w którym ma być prowadzona placówka wsparcia dziennego oraz uzyskania 
dokumentów określonych w art.  18b ust. 2 ustawy z dnia 9 czerwca 2011 roku o wspieraniu rodziny i 
systemie pieczy zastępczej wykonanie uchwały powierza się Dyrektorowi Centrum Usług Społecznych 



w Będzinie. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Zachodniopomorskiego proszę państwa o podjęcie uchwały.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję czy jeszcze coś do wyjaśnienia w sprawie tej uchwały. Jeśli nie ma pytań, proszę przystąpić do 
głosowania i oddać głos. Głosowało 14 radnych, 14 głosów za podjęciem uchwały. Stwierdzam, że 
uchwała została podjęta. Kończymy, proszę państwa. Pkt 5, przechodzimy do pkt 6. Informacja wójta z 
działalności między sesjami. Odpowiedzi na zapytania z ostatniej sesji. Bardzo proszę, oddaję głos pani 
wójt.  

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
27 marca uczestniczyłam w spotkaniu z wójtem gminy Ustronie morskie oraz odbyłam spotkanie z 
seniorami w domu seniora w Tymieniu, 28 marca odbyłyśmy spotkanie razem z moją zastępczynią, z 
prezesem SIM KZN Bałtyk, 29 marca wspólnie z panem przewodniczącym rady i panią kierownik 
urzędu stanu cywilnego uczestniczyliśmy udział w jubileuszach pożycia małżeńskiego pani Marii 
Henryka Stępień oraz Zofii i Janusza Wikarskich, 1 kwietnia to był pryma aprilis. Tego dnia realizował 
swój jednodniowy voucher jednodniowy wójt tutaj pan Paweł Mirski, który dosyć znaczną kwotą 
wsparł szkołę w Mścicach podczas balu charytatywnego mamy jeszcze taki 1 voucher do realizacji. Pan 
Maciej Kowalczyk, również czekam na określenie dnia, kiedy chciałby tutaj przyjść i poznać pracę 
wójta od strony innej niż tą, którą widać z mediów.  

3 kwietnia odbył się powiatowy konkurs matematyczny łamigłówki, mądrej, główki w przedszkolu w 
Mścicach, a także odbyłam spotkanie z dyrektorami szkół. 4 kwietnia odbyło się spotkanie z 
dyrektorami przedszkoli, 8 kwietnia uczestniczyłam zebraniu wiejskim mieszkańców sołectwa 
Dobiesławiec, było to zebranie zwołane z mojej inicjatywy w sprawie przebudowy drogi. Dziękuję 
Panu Radnemu, to również w tym spotkaniu uczestniczył. 9 kwietnia uczestniczyłam w 
nadzwyczajnym zgromadzeniu wspólników SIM KZN Bałtyk. 12 kwietnia uczestniczyłam również z 
panem przewodniczącym w jubileuszach pożycia małżeńskiego były to 4 jubileusze pani Barbary i 
Mieczysława Bosych, Zofii i Jana Sobieraj, Elżbiety i Jerzego Grzmil oraz państwa Reginy i Andrzeja 
Berkan. 14 kwietnia odbyłam spotkanie z mieszkańcami Śmiechowa, także naradę Starosty Powiatu 
Koszalińskiego tutaj także odbyło się spotkanie z lekarzem powiatowym, lekarzem weterynarii w 
Koszalinie. I tutaj dotyczyło ono głównie pryszczycy, która której nie ma w naszym kraju. Natomiast 
szczegółowe zalecenia co do pryszczycy są dostępne na naszej stronie. I tu proszę szczególnie 
rolników, którzy prowadzą gospodarstwa rolne, aby zapoznali się z tymi wytycznymi. 15 kwietnia 
uczestniczyłam również z państwem, radnymi w spotkaniu z mieszkańcami dotyczącym, spotkanie 
dotyczyło przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
obrębów ewidencyjnych Dobre Dobrzyca Smolne, Strzepowo, Strachomina oraz Tymień i bardzo 
dziękuję mieszkańcom, którzy w tym spotkaniu uczestniczyli. W okresie międzysesyjnym. Podjęłam 10 
zarządzeń i oczywiście realizowałam działania, które realizować powinnam. Jedno z zarządzeń 
podjętych jest to zarządzenie dotyczące dnia wolnego, ponieważ 3 maja jest sobota i za ten dzień 
musiałam wyznaczyć dzień wolny dla pracowników urzędu i tutaj podjęłam decyzję po konsultacji 
także z pracownikami, że tym dniem wolnym będzie 20 czerwca jest to piątek po Bożym Ciele w 
czerwcu. W okresie między sesyjnym również otrzymaliśmy informację o przyznanym dofinansowaniu 
na przebudowę drogi w Tymień Kładno w kierunku kościoła w Śmiechowie. To jest droga około 1 km. I 
tutaj otrzymaliśmy ponad 51% dofinansowania z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych. Także w tym 
czasie zakończyliśmy przebudowę drogi i oddaliśmy już do mieszkańców do użytkowania drogi 



Strachomino Tymień. Również w dniu wczorajszym po raz kolejny ogłosiliśmy przetarg na 
opracowanie planu ogólnego niestety poprzedni zakończył się wynikiem negatywnym, pomimo 
przedłużenia terminu składania ofert. Na 28 kwietnia na godzinę 15:30 w Domu Kultury w Będzinie 
zostało wyznaczone spotkanie w sprawie programu Czystego Powietrza. Tu zachęca mieszkańców do 
uczestniczenia w tym spotkaniu. Ponieważ program się zmienił dosyć znacznie i warto przyjść, 
posłuchać, kiedy dofinansowanie w jakiej sytuacji można otrzymać. Ale oczywiście nic się zmieniło u 
nas w urzędzie nadal działa punkt konsultacyjny programu Czyste Powietrze. Także gmina będzie 
dostała operatorem tego programu, więc nadal wspieramy mieszkańców w opracowaniu wniosku i 
później w fazie realizacji i rozliczenia także. Szanowni Państwo, również chciałam zaprosić 
mieszkańców na obchody majówkowe. Jak co roku, w tym roku bardzo aktywnie spędzamy i 
zachęcamy do takiego spędzenia. 1 maja godzinie 10:00 odbędą się rozgrywki piłkarskie, jak co roku 
na boisku Orlik w Mścicach. Natomiast 2 maja po raz pierwszy wspólnie z gminą Ustronie Morskie 
gminą Mielno organizujemy taki bieg nadmorski. Rozpoczyna się on w Gąskach, kończy w amfiteatrze 
w Ustroniu Morskim. Przebiega oczywiście przez Pleśną naszą, natomiast Pleśnej startuje nording 
walking. Marsz ponad 5 km w pięknej otoczeniu pięknej nadmorskiej przyrody. Zachęcam także tego 
dnia w amfiteatrze w Ustroniu Morskim odbędą się biegi dziecięce w 3 kategoriach bieg, malucha, 
średniaka i starszaka. Każdy uczestnik otrzyma jakiś upominek, więc warto uczestniczyć, warto 
aktywnie spędzać czas a 3 maja o godzinie 10:00 odbędzie się w Domu Kultury w Dobrzycy też 
spotkanie otwarte. Już coroczny przegląd powiatowy solistów, kapel i zespołów ludowych, na co 
serdecznie wszystkich zapraszam na pytania, które były zadane podczas poprzedniej sesji, 
odpowiadałam na bieżąco.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy) 
Dziękuję, bardzo proszę o pytania dotyczące wystąpienia pan wójt i bardzo proszę pan Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 
Otóż pani wójt. Moje pytanie dotyczy tych spotkań z przedstawicielami z prezesem SIM KZN Bałtyk. 
Czy już jakieś efekty prac? Jakieś ustalenia są odnośnie do budowy tego osiedla w Będzinie.  

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino) 
Spotykamy się, żeby określić szczegółowy zakres, ponieważ został złożony wniosek o wydanie 
warunków zabudowy na lokalizację przedsięwzięć. Jak wiemy, realizacja będzie przebiegała w 3 
etapach. To wynika też z no i z kosztów i tutaj realizacji przedsięwzięcia. Te spotkania dotyczyły 
głównie określenia drogi dojazdowej i obszaru niezbędnego do prowadzenia inwestycji. Dzisiaj mamy 
kolejne spotkania online, więc już dobrniemy mam nadzieję do końca do szczegółowych ustaleń i 
zgodnie z zawartą umową, którą mamy z KZN-em, do grudnia tego roku powinniśmy już mieć 
pozwolenie na budowę na te przedsięwzięcia. Stąd też jest naprawdę tutaj bardzo intensywne 
działania i zarówno po stronie gminy, jak i po stronie SIM KZN Bałtyk.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy) 
Dziękuję, proszę, czy ktoś z państwa jeszcze jakieś pytania, jeśli nie ma, to kończymy. Pkt 6, 
przechodzimy do pkt 7 wolne wnioski i zapytania. Bardzo proszę pani Krystyna Najdzion.  

Krystyna Najdzion (Radna) 
Dziękuję. Dziękuję, ja może do pani wójt? Mam pytanie, bo mieszkańcy są trochę zniesmaczeni, jeżeli 
chodzi o Strzepowo, Strachomino i Dobrzycę. Na pewno też, że ośrodek zdrowia został 



wyremontowany, a do lekarza dalej nie mają za bardzo jak połączenia, a muszą się dostać do Będzina. 
Także nie wiem, bo z tego, co ja słyszałem, od ludzi, no to, że były propozycje dla pani kierownik, ale że 
po prostu odrzuciła. Dziękuję bardzo czy pani wójt nam coś przedstawi?  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy) 
Bardzo proszę. 

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
Jakie propozycje były dla pani kierownik, bo takich nie znam. Natomiast również kwestia ośrodka 
zdrowia w Dobrzycy jest dla nas bardzo istotna. I tu już byłam kilka spotkań z panią Małgorzatą 
Gasińską i zapewniła mnie pani Małgorzata, że dokonuje wszelkich starań, aby pozyskać lekarza do 
Dobrzycy. Problem jest taki, że na dzień dzisiejszy po prostu nie ma tam zatrudnienia, nie ma kogo 
obsadzić, składa wiele ofert dla różnych lekarzy, natomiast nie są one przyjmowane, ale zobowiązała 
się, że te działania nadal będzie podejmowała. I tutaj stanęłyśmy na stanowisku, że do końca kwietnia 
da mi znać, na czym stoimy tak naprawdę w żadnym wypadku zaprzeczyła, bo też tak takie pytania 
zadałam. Czy, bo mieszkańcy również pytają, czy dąży do tego, aby wygasić w Dobrzycy więc 
zaprzeczyła, że w żadnym wypadku takiego zamierzenia nie ma. Podejmuję wszelkie starania, żeby ten 
ośrodek nadal funkcjonował.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy) 
Dziękuję, proszę, czy jeszcze jakieś pytania? Proszę pan Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 
Że dopiero teraz zobaczyłem. Chodzi mi o zarządzenie nr 34/2025 z 25 marca w sprawie 
przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność gminy Będzino o jaką nieruchomość 
chodzi?  

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino) 
Z tego, co kojarzę, to była nieruchomość w Strachominie, jest to budynek po byłej świetlicy. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy) 
Dziękuję, proszę jeszcze jakieś pytania, jeśli nie ma, to proszę państwa kończymy punkt, wolne wnioski 
i zapytania przechodzimy do pkt 8. Zamknięcie obrad ja proszę państwa, chciałbym życzyć wszystkim 
państwu i mieszkańców zdrowych, spokojnych świąt, szczęśliwych, żebyśmy w zdrowiu wrócili po 
świętach, takich rodzinnych też, że świąt takie życzenia też puściliśmy tutaj, jak pani wójt. Chyba 
wcześniej wspominała, że wygrała kartka gminna, która wygrała konkurs w przedszkolu w Będzinie i 
ona jest naszą kartką. Także takie życzenia i te karty zostały wysłane tutaj do mieszkańców. Też czy 
pani wójt też by chciała teraz zabrać głos? To proszę.  

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino) 
Oczywiście Panie Przewodniczący, ja również dołączam się do życzeń pana przewodniczącego. 
Państwu, waszym rodzinom, wszystkim mieszkańcom gminy Będzino, a także wszystkim osobom, 
które przebywają na terenie naszej gminy. Chciała życzyć zdrowych, spokojnych świąt i tej nadziei, 
którą niosą święta wielkanocne, żeby do każdego z nas dotarła, żeby to były święta spokojne, przede 
wszystkim i spędzone w gronie najbliższej rodziny i przyjaciół.  



Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy) 
No i do najbliższą sesję. Nie wykluczam, że mogą być 2 sesje w maju, dlatego że 1, to mamy sprawy 
dotyczące sprawozdania GOPS-u. I całej otoczki z tym związanej, natomiast mamy też zaplanowane 
maj czerwiec tematykę porządku i bezpieczeństwa na terenie gminy, tutaj ewentualnie wtedy policja, 
straż pożarna. Byśmy prosili na sesji, ale to ustalimy. Natomiast do końca kwietnia na pewno się będzie 
działo weekend majowy, jak będzie pogoda, proszę spędzać. A na tę chwilę zamykam obrady sesji. 
Dziękuję bardzo.  



Rada Gminy Będzino 
76-037 Będzino 19, +48 94 3162 539 

rada@bedzino.pl | www.rada.bedzino.pl 

 

R.0002.18.2025.MK              Będzino, dn. 08 kwietnia 2025 r. 

ZAWIADOMIENIE 

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 
o samorządzie gminnym (tj. Dz. U. z 2024 r. poz. 609, poz. 721, poz. 1465, poz. 1572, 

 poz. 1907, poz. 1940) 
zwołuję 

XVIII sesję IX kadencji Rady Gminy Będzino 
na dzień 16 kwietnia 2025 r., o godz. 10:00. 

 
Miejscem obrad będzie sala narad Urzędu Gminy Będzino. 

 
Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad. 
3. Wolna trybuna. 
4. Przyjęcie protokołu: 

a) Protokół nr XVII/2024 z dn.  26.03.2025 r. 
5. Podjęcie uchwał: 

a) Projekt nr 1 - Uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy Będzino na 2025 rok; 
b) Projekt nr 2 - Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym 

najemcą kolejnej umowy najmu lokali użytkowych; 
c) Projekt nr 3 – Uchwała w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na której znajduję  
się domek letniskowy lub innej nieruchomości wykorzystywanej na cele  
rekreacyjno-wypoczynkowe; 

d) Projekt nr 4 – Uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt oraz maksymalnej 
opłaty za wyżywienie dziecka w Żłobku ,,Morska Kraina” w Mścicach; 

e) Projekt nr 5 – Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 
międzygminnego dotyczącego zapewnienia wsparcia dla osób z terenu Gminy Moryń 
przez Gminę Będzino w zakresie mieszkania wspomaganego; 

f) Projekt nr 6 – Uchwała wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym dzierżawcą 
kolejnej umowy dzierżawy; 

g) Projekt nr 7 – Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 
Będzino. 

6. Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na zapytania z ostatniej sesji.  
7. Wolne wnioski i zapytania. 
8. Zamknięcie obrad. 

 
Zgodnie z art. 25 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym – pracodawca obowiązany 
jest zwolnić radnego od pracy zawodowej w celu umożliwienia mu brania udziału w pracach organów gminy.  
Projekty uchwał są dostępne pod adresem https://bedzino-rada2.alfatv2.pl/ 
 
 

 
 
 
 

Przewodniczący Rady Gminy Będzino 
Andrzej Nożykowski 

mailto:rada@bedzino.pl
http://www.rada.bedzino.pl/
https://bedzino-rada2.alfatv2.pl/
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Sporządzono: 18.04.2025

Protokół z sesji

XVIII Sesja IX Kadencji Rady Gminy Będzino
data posiedzenia: 16-04-2025

miejsce posiedzenia: Urząd Gminy Będzino ; 76-037 Będzino 19, Sala nr 14

Porządek obrad

Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności1.
Porządek obrad i wnioski do porządku obrad2.
Wolna trybuna3.
Przyjęcie protokołu4.

Protokół nr XVII/2024 z dn. 26.03.2025 r.A.
Podjęcie uchwał5.

Projekt nr 1 – Uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy Będzino na 2025 rokA.
Projekt nr 2 - Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowymB.
najemcą kolejnej umowy najmu lokali użytkowych
Projekt nr 3 – Uchwała w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanieC.
odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na której znajduję się domek letniskowy lub
innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe
Projekt nr 4 – Uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt oraz maksymalnejD.
opłaty za wyżywienie dziecka w Żłobku ,,Morska Kraina” w Mścicach
Projekt nr 5 – Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumieniaE.
międzygminnego dotyczącego zapewnienia wsparcia dla osób z terenu Gminy Moryń
przez Gminę Będzino w zakresie mieszkania wspomaganego
Projekt nr 6 – Uchwała wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym dzierżawcąF.
kolejnej umowy dzierżawy
Projekt nr 7 – Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy BędzinoG.
Projekt nr 8 - Uchwała w sprawie uchwalenia programu usuwania Barszczu SosnowskiegoH.
z terenu Gminy Będzino
Projekt nr 9 - Uchwała o zmianie uchwały w sprawie utworzenia placówki wsparciaI.
dziennego i włączenia do struktury organizacyjnej Centrum Usług Społecznych w Będzinie

Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na zapytania z ostatniej sesji6.
Wolne wnioski i zapytania7.
Zamknięcie obrad8.

Wykaz głosowań

Porządek obrad (2025-04-16 10:21:03)1.
przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła)

obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1
ZA - 14 - Franciszek Adamiuk; Tomasz Baczyński; Dorota Bedus; Sławomir Bryliński; Marek
Giziński; Łukasz Grudzień; Paweł Hrymnak; Eugenia Imbiorowska; Andrzej Jóźwiak; Piotr
Kołpacki; Anna Kowalska; Krystyna Najdzion; Andrzej Nożykowski; Wioletta Parol-Żyluk;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
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Protokół nr XVII/2024 z dn. 26.03.2025 r. (2025-04-16 10:21:56)2.
przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła)

obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1
ZA - 14 - Franciszek Adamiuk; Tomasz Baczyński; Dorota Bedus; Sławomir Bryliński; Marek
Giziński; Łukasz Grudzień; Paweł Hrymnak; Eugenia Imbiorowska; Andrzej Jóźwiak; Piotr
Kołpacki; Anna Kowalska; Krystyna Najdzion; Andrzej Nożykowski; Wioletta Parol-Żyluk;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Projekt nr 1 – Uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy Będzino na 2025 rok (2025-04-163.
10:29:00)

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła)
obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1
ZA - 14 - Franciszek Adamiuk; Tomasz Baczyński; Dorota Bedus; Sławomir Bryliński; Marek
Giziński; Łukasz Grudzień; Paweł Hrymnak; Eugenia Imbiorowska; Andrzej Jóźwiak; Piotr
Kołpacki; Anna Kowalska; Krystyna Najdzion; Andrzej Nożykowski; Wioletta Parol-Żyluk;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Projekt nr 2 - Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym najemcą4.
kolejnej umowy najmu lokali użytkowych (2025-04-16 10:30:49)

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła)
obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1
ZA - 14 - Franciszek Adamiuk; Tomasz Baczyński; Dorota Bedus; Sławomir Bryliński; Marek
Giziński; Łukasz Grudzień; Paweł Hrymnak; Eugenia Imbiorowska; Andrzej Jóźwiak; Piotr
Kołpacki; Anna Kowalska; Krystyna Najdzion; Andrzej Nożykowski; Wioletta Parol-Żyluk;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Projekt nr 3 – Uchwała w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie5.
odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na której znajduję się domek letniskowy lub innej
nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe (2025-04-16 10:33:33)

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła)
obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1
ZA - 14 - Franciszek Adamiuk; Tomasz Baczyński; Dorota Bedus; Sławomir Bryliński; Marek
Giziński; Łukasz Grudzień; Paweł Hrymnak; Eugenia Imbiorowska; Andrzej Jóźwiak; Piotr
Kołpacki; Anna Kowalska; Krystyna Najdzion; Andrzej Nożykowski; Wioletta Parol-Żyluk;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Projekt nr 4 – Uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt oraz maksymalnej opłaty6.
za wyżywienie dziecka w Żłobku ,,Morska Kraina” w Mścicach (2025-04-16 10:36:36)

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła)
obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1
ZA - 14 - Franciszek Adamiuk; Tomasz Baczyński; Dorota Bedus; Sławomir Bryliński; Marek
Giziński; Łukasz Grudzień; Paweł Hrymnak; Eugenia Imbiorowska; Andrzej Jóźwiak; Piotr
Kołpacki; Anna Kowalska; Krystyna Najdzion; Andrzej Nożykowski; Wioletta Parol-Żyluk;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Projekt nr 5 – Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego7.
dotyczącego zapewnienia wsparcia dla osób z terenu Gminy Moryń przez Gminę Będzino w
zakresie mieszkania wspomaganego (2025-04-16 10:38:21)

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła)
obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1
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ZA - 13 - Franciszek Adamiuk; Tomasz Baczyński; Dorota Bedus; Sławomir Bryliński; Marek
Giziński; Łukasz Grudzień; Eugenia Imbiorowska; Andrzej Jóźwiak; Piotr Kołpacki; Anna
Kowalska; Krystyna Najdzion; Andrzej Nożykowski; Wioletta Parol-Żyluk;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 1 - Paweł Hrymnak;
Projekt nr 6 – Uchwała wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym dzierżawcą kolejnej8.
umowy dzierżawy (2025-04-16 10:40:27)

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła)
obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1
ZA - 14 - Franciszek Adamiuk; Tomasz Baczyński; Dorota Bedus; Sławomir Bryliński; Marek
Giziński; Łukasz Grudzień; Paweł Hrymnak; Eugenia Imbiorowska; Andrzej Jóźwiak; Piotr
Kołpacki; Anna Kowalska; Krystyna Najdzion; Andrzej Nożykowski; Wioletta Parol-Żyluk;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Projekt nr 7 – Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Będzino9.
(2025-04-16 10:45:52)

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła)
obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1
ZA - 14 - Franciszek Adamiuk; Tomasz Baczyński; Dorota Bedus; Sławomir Bryliński; Marek
Giziński; Łukasz Grudzień; Paweł Hrymnak; Eugenia Imbiorowska; Andrzej Jóźwiak; Piotr
Kołpacki; Anna Kowalska; Krystyna Najdzion; Andrzej Nożykowski; Wioletta Parol-Żyluk;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Projekt nr 8 - Uchwała w sprawie uchwalenia programu usuwania Barszczu Sosnowskiego z10.
terenu Gminy Będzino (2025-04-16 10:57:44)

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła)
obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1
ZA - 14 - Franciszek Adamiuk; Tomasz Baczyński; Dorota Bedus; Sławomir Bryliński; Marek
Giziński; Łukasz Grudzień; Paweł Hrymnak; Eugenia Imbiorowska; Andrzej Jóźwiak; Piotr
Kołpacki; Anna Kowalska; Krystyna Najdzion; Andrzej Nożykowski; Wioletta Parol-Żyluk;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Projekt nr 9 - Uchwała o zmianie uchwały w sprawie utworzenia placówki wsparcia dziennego i11.
włączenia do struktury organizacyjnej Centrum Usług Społecznych w Będzinie (2025-04-16
11:00:05)

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła)
obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1
ZA - 14 - Franciszek Adamiuk; Tomasz Baczyński; Dorota Bedus; Sławomir Bryliński; Marek
Giziński; Łukasz Grudzień; Paweł Hrymnak; Eugenia Imbiorowska; Andrzej Jóźwiak; Piotr
Kołpacki; Anna Kowalska; Krystyna Najdzion; Andrzej Nożykowski; Wioletta Parol-Żyluk;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -

Przebieg sesji
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sporządził
Magdalena Kustra

przewodniczący
Andrzej Nożykowski



Projekt 

z dnia  14 kwietnia 2025 r. 
Zatwierdzony przez Dawid Czesyk
Opracowany przez Anetta Tomala-Gajec 

UCHWAŁA NR .................... 
RADY GMINY BĘDZINO 

z dnia 16 kwietnia 2025 r. 

w sprawie zmiany budżetu Gminy Będzino na 2025 rok 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2024 
roku, poz. 1465 z późn. zm.) oraz art. 211 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych 
(Dz. U. z 2024 roku, poz. 1530 z późn. zm.), Rada Gminy Będzino uchwala, co następuje: 

§ 1. W uchwale nr XIV/105/24 Rady Gminy Będzino z dnia 30 grudnia 2024 r. w sprawie uchwalenia
budżetu Gminy Będzino na 2025 rok (Dz. Urz. Woj. Zachodniopomorskiego z 2025 r. poz. 231 ze zm.) 
wprowadza się następujące zmiany: 

1) w planie dochodów dokonuje się zmian zgodnie z załącznikiem nr 1 do niniejszej uchwały;

2) w planie wydatków dokonuje się zmian zgodnie z załącznikiem nr 2 do niniejszej uchwały;

3) § 12 otrzymuje brzmienie: "§ 12. Ustala się limity zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów lub pożyczek
z przeznaczeniem na cele o których mowa w art. 89 ust. 1 pkt 1 - 3 ustawy o finansach publicznych do
kwoty 12 233 370,95 zł, w tym:

1) na pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego deficytu budżetu jednostki samorządu
terytorialnego do wysokości 3 000 000,00 zł;

2) na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu w wysokości 6 978 618,95 zł;

3) na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań w kwocie 2 254 752,00 zł.”

§ 2. Po dokonanych zmianach budżet Gminy Będzino na 2025 rok zamyka się następującymi kwotami:

1) po stronie dochodów kwotą 110 226 056,80 zł, w tym:

- dochody bieżące 71 589 471,85 zł,

- dochody majątkowe 38 636 584,95 zł,

- plan finansowy zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych ustawami w kwocie
4 265 972,17 zł.

2) po stronie wydatków kwotą 120 698 910,95 zł, w tym:

- wydatki bieżące 73 985 718,75 zł,

- wydatki majątkowe 46 713 192,20 zł,

- plan finansowy zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych ustawami
4 265 972,17 zł,

3) przychodami w kwocie 12 727 606,15 zł,

4) rozchodami w kwocie 2 254 752,00 zł.

§ 3. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Będzino.

§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym
Województwa Zachodniopomorskiego. 
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Załącznik nr 1 do uchwały nr ../25 Rady Gminy Będzino z dnia 16 kwietnia 2025 r. 

 
Dział Rozdział Paragraf Treść Przed zmianą Zmiana Po zmianie  
750   Administracja publiczna 538 855,00 4 838,84 543 693,84  

 75011  Urzędy wojewódzkie 80 984,00 4 838,84 85 822,84  

  2010 

Dotacja celowa otrzymana z budżetu 
państwa na realizację zadań bieżących z 
zakresu administracji rządowej oraz innych 
zadań zleconych gminie (związkom gmin, 
związkom powiatowo-gminnym) ustawami 

80 884,00 4 817,83 85 701,83 
 

  2100 
Środki z Funduszu Pomocy na finansowanie 
lub dofinansowanie zadań bieżących w 
zakresie pomocy obywatelom Ukrainy 

0,00 21,01 21,01 
 

758   Różne rozliczenia 12 435 402,38 30 894,00 12 466 296,38  
 75814  Różne rozliczenia finansowe 108 177,00 30 894,00 139 071,00  
  2100 

Środki z Funduszu Pomocy na finansowanie 
lub dofinansowanie zadań bieżących w 
zakresie pomocy obywatelom Ukrainy 

66 577,00 30 894,00 97 471,00 
 

801   Oświata i wychowanie 17 159 396,06 11 258,40 17 170 654,46  
 80101  Szkoły podstawowe 4 156,00 11 258,40 15 414,40  
  0960 Wpływy z otrzymanych spadków, zapisów i 

darowizn w postaci pieniężnej 0,00 11 258,40 11 258,40  

852   Pomoc społeczna 5 333 020,98 6 084,00 5 339 104,98  
 85219  Ośrodki pomocy społecznej 3 010 898,64 6 084,00 3 016 982,64  

  2010 

Dotacja celowa otrzymana z budżetu 
państwa na realizację zadań bieżących z 
zakresu administracji rządowej oraz innych 
zadań zleconych gminie (związkom gmin, 
związkom powiatowo-gminnym) ustawami 

18 254,00 6 084,00 24 338,00 
 

Razem: 110 172 981,56 53 075,24 110 226 056,80  
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Załącznik nr 2 do uchwały nr ../25 Rady Gminy Będzino z dnia 16 kwietnia 2025 r. 

 

Dział Rozdział Paragraf Treść Przed zmianą Zmiana Po zmianie 
750   Administracja publiczna 8 272 598,85 4 838,84 8 277 437,69 

 75011  Urzędy wojewódzkie 348 233,65 4 838,84 353 072,49 
  4010 Wynagrodzenia osobowe pracowników 201 748,00 4 817,83 206 565,83 

   Zlecone 80 884,00 4 817,83 85 701,83 
  4740 Wynagrodzenia i uposażenia wypłacane w 

związku z pomocą obywatelom Ukrainy 0,00 21,01 21,01 

   Własne 0,00 21,01 21,01 
801   Oświata i wychowanie 47 295 045,06 2 152,40 47 297 197,46 

 80101  Szkoły podstawowe 16 394 306,00 -2 845,17 16 391 460,83 
  4040 Dodatkowe wynagrodzenie roczne 160 806,00 -2 714,30 158 091,70 
   Własne 160 806,00 -2 714,30 158 091,70 
  4110 Składki na ubezpieczenia społeczne 2 031 184,00 -6 080,00 2 025 104,00 
   Własne 2 031 184,00 -6 080,00 2 025 104,00 
  4120 Składki na Fundusz Pracy oraz Fundusz 

Solidarnościowy 174 812,00 -840,00 173 972,00 

   Własne 174 812,00 -840,00 173 972,00 
  4210 Zakup materiałów i wyposażenia 411 911,00 11 258,40 423 169,40 
   Własne 411 911,00 11 258,40 423 169,40 

  4350 
Zakup towarów (w szczególności materiałów, 
leków, żywności) w związku z pomocą 
obywatelom Ukrainy 

0,00 11 300,00 11 300,00 

   Własne 0,00 11 300,00 11 300,00 
  4710 Wpłaty na PPK finansowane przez podmiot 

zatrudniający 18 800,00 -380,00 18 420,00 

   Własne 18 800,00 -380,00 18 420,00 
  4740 Wynagrodzenia i uposażenia wypłacane w 

związku z pomocą obywatelom Ukrainy 28 440,00 3 140,00 31 580,00 

   Własne 28 440,00 3 140,00 31 580,00 
  4750 Wynagrodzenia nauczycieli wypłacane w 

związku z pomocą obywatelom Ukrainy 21 365,00 9 970,00 31 335,00 

   Własne 21 365,00 9 970,00 31 335,00 
  4790 Wynagrodzenia osobowe nauczycieli 8 409 686,00 -17 391,24 8 392 294,76 
   Własne 8 409 686,00 -17 391,24 8 392 294,76 
  4800 Dodatkowe wynagrodzenie roczne nauczycieli 650 297,00 -13 442,03 636 854,97 
   Własne 650 297,00 -13 442,03 636 854,97 

  4850 
Składki i inne pochodne od wynagrodzeń 
pracowników wypłacanych w związku z 
pomocą obywatelom Ukrainy 

8 525,00 2 334,00 10 859,00 

   Własne 8 525,00 2 334,00 10 859,00 
 80103  Oddziały przedszkolne w szkołach 

d t h 
271 138,00 0,00 271 138,00 

  4110 Składki na ubezpieczenia społeczne 36 800,00 -600,00 36 200,00 
   Własne 36 800,00 -600,00 36 200,00 

  4120 Składki na Fundusz Pracy oraz Fundusz 
Solidarnościowy 2 600,00 600,00 3 200,00 

   Własne 2 600,00 600,00 3 200,00 
 80104  Przedszkola 22 791 928,90 54 270,00 22 846 198,90 
  4307 Zakup usług pozostałych 2 169 088,90 0,00 2 169 088,90 
  4740 Wynagrodzenia i uposażenia wypłacane w 

związku z pomocą obywatelom Ukrainy 4 747,00 2 150,00 6 897,00 

   Własne 4 747,00 2 150,00 6 897,00 
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  4790 Wynagrodzenia osobowe nauczycieli 2 328 432,00 52 120,00 2 380 552,00 
   Własne 2 328 432,00 52 120,00 2 380 552,00 
 80106  Inne formy wychowania przedszkolnego 430 004,00 -515,73 429 488,27 
  4040 Dodatkowe wynagrodzenie roczne 9 823,00 -197,37 9 625,63 
   Własne 9 823,00 -197,37 9 625,63 
  4800 Dodatkowe wynagrodzenie roczne nauczycieli 12 431,00 -318,36 12 112,64 
   Własne 12 431,00 -318,36 12 112,64 
 80113  Dowożenie uczniów do szkół 1 321 732,00 2 000,00 1 323 732,00 

  4370 Zakup usług związanych z pomocą obywatelom 
Ukrainy 3 500,00 2 000,00 5 500,00 

   Własne 3 500,00 2 000,00 5 500,00 
 80148  Stołówki szkolne i przedszkolne 899 500,00 -936,70 898 563,30 
  4040 Dodatkowe wynagrodzenie roczne 22 500,00 -936,70 21 563,30 
   Własne 22 500,00 -936,70 21 563,30 

 80150  Realizacja zadań wymagających stosowania 
specjalnej organizacji nauki i metod pracy dla 
dzieci i młodzieży w szkołach podstawowych 

2 057 180,00 -143 417,00 1 913 763,00 

  4110 Składki na ubezpieczenia społeczne 257 222,00 -20 640,00 236 582,00 
   Własne 257 222,00 -20 640,00 236 582,00 
  4120 Składki na Fundusz Pracy oraz Fundusz 

Solidarnościowy 32 764,00 -2 769,00 29 995,00 

   Własne 32 764,00 -2 769,00 29 995,00 
  4710 Wpłaty na PPK finansowane przez podmiot 

zatrudniający 5 116,00 -300,00 4 816,00 

   Własne 5 116,00 -300,00 4 816,00 
  4790 Wynagrodzenia osobowe nauczycieli 1 516 923,00 -119 708,00 1 397 215,00 
   Własne 1 516 923,00 -119 708,00 1 397 215,00 
 80195  Pozostała działalność 1 891 523,16 93 597,00 1 985 120,16 
  4117 Składki na ubezpieczenia społeczne 38 788,00 26 720,00 65 508,00 
   Własne 38 788,00 26 720,00 65 508,00 
  4127 Składki na Fundusz Pracy oraz Fundusz 

Solidarnościowy 5 569,00 3 609,00 9 178,00 

   Własne 5 569,00 3 609,00 9 178,00 
  4300 Zakup usług pozostałych 160 636,00 -40 000,00 120 636,00 
   Własne 160 636,00 -40 000,00 120 636,00 
  4307 Zakup usług pozostałych 1 270 520,16 -52 120,00 1 218 400,16 
   Własne 1 270 520,16 -52 120,00 1 218 400,16 

  4717 Wpłaty na PPK finansowane przez podmiot 
zatrudniający 2 344,00 680,00 3 024,00 

   Własne 2 344,00 680,00 3 024,00 
  4797 Wynagrodzenia osobowe nauczycieli 221 754,42 154 708,00 376 462,42 
   Własne 221 754,42 154 708,00 376 462,42 

852   Pomoc społeczna 8 667 566,02 6 084,00 8 673 650,02 
 85219  Ośrodki pomocy społecznej 4 683 441,80 6 084,00 4 689 525,80 
  3110 Świadczenia społeczne 36 254,00 5 992,74 42 246,74 
   Zlecone 18 254,00 5 992,74 24 246,74 
  4210 Zakup materiałów i wyposażenia 26 827,84 91,26 26 919,10 
   Zlecone 0,00 91,26 91,26 

900   Gospodarka komunalna i ochrona 
środowiska 22 434 383,54 40 000,00 22 474 383,54 

 90095  Pozostała działalność 353 597,64 40 000,00 393 597,64 
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  2360 

Dotacja celowa z budżetu jednostki samorządu 
terytorialnego, udzielone w trybie art. 221 
ustawy, na finansowanie lub dofinansowanie 
zadań zleconych do realizacji organizacjom 
prowadzącym działalność pożytku publicznego 

0,00 40 000,00 40 000,00 

   Własne 0,00 40 000,00 40 000,00 
Razem: 120 645 835,71 53 075,24 120 698 910,95 

 
 

ddxa  
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Uzasadnienie 

W planie dochodów i wydatków budżetowych na  rok 2025 wprowadza się następujące zmiany w zakresie: 

I. Dochodów budżetowych 

1. Zwiększono ogółem plan dochodów budżetowych w kwocie 53 075,24 zł, w następującej klasyfikacji 
budżetowej: 

- w dziale 750 zwiększono kwotę dochodów ogółem o 4 838,84 zł w tym: dotacja celowa  na uzupełnienie 
dotacji należnych za czynności realizowane w 2024r wynikające z ustawy – Prawo o aktach stanu cywilnego, 
ustawy o ewidencji ludności oraz ustawy o dowodach osobistych - decyzja Wojewody Zachodniopomorskiego 
nr 143/2025 w kwocie 4 817,83 zł, oraz wpływ środków z Funduszu Pomocy Ukrainie na zad. 4.1- nadanie nr 
PESEL w kwocie 21,01 zł, 

- w dziale 758 zwiększono kwotę dochodów ogółem o 30 894,00 zł - wpływ środków 
z Funduszu Pomocy Ukrainie na dodatkowe zadania oświatowe w kwocie 30 894,00 zł, 

- w dziale 801 zwiększono kwotę dochodów ogółem o 11 258,40 zł – darowizna na zakup defibrylatora – 
Szkoła Podstawowa im. Ochotniczych Straży Pożarnych w Łeknie. 

- w dziale 852 zwiększono kwotę dochodów ogółem o 6 084,00 zł na podstawie decyzji Wojewody 
Zachodniopomorskiego nr 136/2025 – wypłata wynagrodzenia za sprawowanie opieki oraz na obsługę zadania 
pomocy społecznej. 

II. Wydatków budżetowych 

1. Zwiększono ogółem plan wydatków budżetowych w kwocie 53 075,24 zł w następującej klasyfikacji 
budżetowej: 

- w dziale 750 zwiększono kwotę wydatków ogółem o 4 838 84 zł w związku ze zwiększeniem dochodów. 

- w dziale 801 zwiększono kwotę wydatków ogółem o 2 152,40 zł  w związku ze zwiększeniem dochodów 
i przesunięciem środków między rozdziałami na podstawie wniosków dyrektorów jednostek oświatowych, 

- w dziale 852 zwiększono kwotę wydatków ogółem o 6 084,00 zł  w związku ze zwiększeniem planu 
dochodów na obsługę zadania pomocy społecznej. 

- w dziale 900 zwiększono kwotę wydatków ogółem o 40 000,00 zł -  przesunięcie środków miedzy działami 
na wypłatę dotacji celowej z budżetu gminy. 

III. Zmiany dochodów i wydatków przedstawiają załączniki nr 1 i nr 2 do uchwały. 

IV. Plan przychodów i rozchodów budżetowych w 2025 roku nie uległ zmianie. 

V. Wydatki inwestycyjne nie uległy zmianie. 

VI. Wynik budżetu nie uległ zmianie. 
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XVIII Sesja IX Kadencji Rady Gminy Będzino

GŁOSOWANIE

Projekt nr 1 – Uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy Będzino na 2025 rok

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2025-04-16 10:29:00

PRZYJĘTO (W. ZWYKŁA )

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 14

LICZBA OBECNYCH 14 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Franciszek Adamiuk za

2 Tomasz Baczyński za

3 Joanna Banaszczak nieobecny

4 Dorota Bedus za

5 Sławomir Bryliński za

6 Marek Giziński za

7 Łukasz Grudzień za

8 Paweł Hrymnak za

9 Eugenia Imbiorowska za

10 Andrzej Jóźwiak za

11 Piotr Kołpacki za

12 Anna Kowalska za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Krystyna Najdzion za

14 Andrzej Nożykowski za

15 Wioletta Parol-Żyluk za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



Projekt 

z dnia  9 kwietnia 2025 r. 
Zatwierdzony przez Radca Prawny 
Aleksandra Zblewska-Kroll

UCHWAŁA NR .................... 
RADY GMINY BĘDZINO 

z dnia 16 kwietnia 2025 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym najemcą kolejnej umowy najmu lokali 
użytkowych 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. „a" ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym ( Dz. U. 
2024. Poz.1465,1572,1907,1940)Rada Gminy Będzino uchwala, co następuje:  

§ 1. Wyraża się zgodę na zawarcie kolejnej umowy najmu lokali użytkowych tj. garaży od nr 1 do 4
o łącznej powierzchni 62,40 m2– garaży w budynku w miejscowości Tymień na  działce  nr 61/13 - w obrębie
ewidencyjnym Tymień, na czas oznaczony do trzech lat, z dotychczasowym najemcą.

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Będzino.

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu w Biuletynie Informacji  Publicznej
Gminy Będzino oraz wywieszeniu  na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy  Będzino. 
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Załącznik do uchwały Nr .................... 

Rady Gminy Będzino 

z dnia 16 kwietnia 2025 r. 

WYKAZ NIERUCHOMOŚCI NR 2/03/2025 PRZEZNACZONYCH DO NAJMU 
NA OKRES DO  3 LAT 

Lp. Oznaczenie 
nieruchomości w 
ewidencji gruntów 

Powierzchnia w ha Miejsce 
położenia – 

obręb 

Nr KW Opis nieruchomości Cel Czas 
trwania 
najmu 

Wysokość 
opłat 

1 Dz. Nr 61/13 0,8018 Tymień KO1K/00060687/1 Garaż o powierzchni 
62,4 m2 

najem  Umowa do 
3 lat 

6,00 zł netto 
+ 23% VAT 
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Uzasadnienie 

W 2024 r. zawarta została umowa najmu na czas określony do 31.03.2025r., dotycząca lokalu użytkowego 
o powierzchni 62,40 m2– garaży od nr 1 do 4 w nr 7 w miejscowości Tymień na  działce  nr 61/13 - w obrębie 
ewidencyjnym Tymień. 

Dotychczasowy najemca wyraził chęć dalszego najmu przedmiotowych lokali i zwrócił  się z pisemną 
prośbą o podpisanie kolejnej umowy. 

W/w lokale są utrzymywany zgodnie z zasadami prawidłowej gospodarki nieruchomościami, a najemca 
nie ma zaległości z tytułu opłacania czynszu z tytułu dotychczasowej umowy najmu. 

W związku z tym, iż uchwała rady gminy jest wymagana w przypadku, gdy po umowie zawartej na czas 
oznaczony do 3 lat strony zawierają kolejne umowy, których przedmiotem jest ta sama nieruchomość, 
niezbędne jest podjęcie przedmiotowej uchwały. 
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XVIII Sesja IX Kadencji Rady Gminy Będzino

GŁOSOWANIE

Projekt nr 2 - Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym najemcą kolejnej umowy najmu lokali
użytkowych

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2025-04-16 10:30:49

PRZYJĘTO (W. ZWYKŁA )

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 14

LICZBA OBECNYCH 14 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Franciszek Adamiuk za

2 Tomasz Baczyński za

3 Joanna Banaszczak nieobecny

4 Dorota Bedus za

5 Sławomir Bryliński za

6 Marek Giziński za

7 Łukasz Grudzień za

8 Paweł Hrymnak za

9 Eugenia Imbiorowska za

10 Andrzej Jóźwiak za

11 Piotr Kołpacki za

12 Anna Kowalska za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Krystyna Najdzion za

14 Andrzej Nożykowski za

15 Wioletta Parol-Żyluk za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



Projekt 

z dnia  9 kwietnia 2025 r. 
Zatwierdzony przez Dawid Czesyk

UCHWAŁA NR .................... 
RADY GMINY BĘDZINO 

z dnia 16 kwietnia 2025 r. 

w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla 
nieruchomości, na której znajduję się domek letniskowy lub innej nieruchomości wykorzystywanej na 

cele rekreacyjno-wypoczynkowe 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. 
z 2024 r. poz. 1465 ze. zm.), art. 6j ust. 3b, art. 6k ust. 3 ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu 
czystości i porządku w gminach (t.j. Dz. U. z 2024 r. poz. 399 ze zm.) Rada Gminy Będzino uchwala, co 
następuje: 

§ 1. 1. 1. Na nieruchomości, na której znajduje się domek letniskowy, lub innej nieruchomości
wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, ustala się ryczałtową stawkę opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi w wysokości 316,70 zł za rok od domku letniskowego na nieruchomości albo od innej 
nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe. 

2. Określa się stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, jeżeli właściciel nieruchomości,
o której mowa w ust. 1, nie wypełnia obowiązku zbierania odpadów komunalnych w sposób selektywny
w wysokości 633,40 zł za rok od domku letniskowego na nieruchomości albo od innej nieruchomości
wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe.

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Będzino.

§ 3. Traci moc uchwała nr III/13/24 Rady Gminy Będzino z dnia 27 maja 2024 r. w sprawie ustalenia
ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od domku letniskowego na 
nieruchomości albo od innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjnowypoczynkowe (Dz. U. Woj. 
Zachodniopomorskiego z 2024 r., poz. 2859). 

§ 4. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia jej ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym
Województwa Zachodniopomorskiego. 
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Uzasadnienie 

W przypadku domków letniskowych lub innych nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno-
wypoczynkowe, przepisy ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach 
zobowiązują Radę Gminy Będzino, do określenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi za rok od domku letniskowego na nieruchomości albo od innej nieruchomości wykorzystywanej 
na cele rekreacyjno-wypoczynkowe. Zgodnie z art. 6j ust. 3b, w przypadku nieruchomości, na której znajduje 
się domek letniskowy lub inna nieruchomość wykorzystywana na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, Rada 
Gminy uchwala ryczałtową stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi nie wyższą niż 10% 
przeciętnego miesięcznego dochodu rozporządzalnego na 1 osobę ogółem – za rok od domku letniskowego 
albo innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe. Przeciętny miesięczny dochód 
rozporządzalny na 1 osobę ogółem w 2024 r. wyniósł 3167,17 zł. 

W związku z powyższym maksymalna stawka opłaty wynosi 316,71 zł na rok od domku. Ustalona 
w uchwale stawka opłaty ryczałtowej w kwocie 316,70 zł nie przekracza maksymalnej stawki wynikającej 
z art. 6j ust. 3b ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. 
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XVIII Sesja IX Kadencji Rady Gminy Będzino

GŁOSOWANIE

Projekt nr 3 – Uchwała w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla
nieruchomości, na której znajduję się domek letniskowy lub innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-

wypoczynkowe

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2025-04-16 10:33:33

PRZYJĘTO (W. ZWYKŁA )

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 14

LICZBA OBECNYCH 14 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Franciszek Adamiuk za

2 Tomasz Baczyński za

3 Joanna Banaszczak nieobecny

4 Dorota Bedus za

5 Sławomir Bryliński za

6 Marek Giziński za

7 Łukasz Grudzień za

8 Paweł Hrymnak za

9 Eugenia Imbiorowska za

10 Andrzej Jóźwiak za

11 Piotr Kołpacki za

12 Anna Kowalska za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Krystyna Najdzion za

14 Andrzej Nożykowski za

15 Wioletta Parol-Żyluk za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



Projekt 

z dnia  9 kwietnia 2025 r. 
Zatwierdzony przez Radca 
Prawny Aleksandra Zblewska-Kroll 

UCHWAŁA NR .................... 
RADY GMINY BĘDZINO 

z dnia 16 kwietnia 2025 r. 

w sprawie sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt oraz maksymalnej opłaty za wyżywienie dziecka 
w Żłobku ,,Morska Kraina” w Mścicach 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2024 r. 
poz. 1465, 1572, 1907 i 1940) oraz na podstawie art. 12 ust. 3, art. 23, art. 58 ust. 1 oraz art. 59 ust. 1 ustawy 
z dnia 4 lutego 2011 r. o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3 (Dz. U. z 2024 r. poz. 338, 743 i 858) Rada 
Gminy Będzino uchwala, co następuje: 

§ 1. 1. Ustala się, że opłata stała za usługi świadczone przez Żłobek ,,Morska Kraina” w Mścicach, zwana
dalej opłatą stałą, ma charakter ryczałtowy i wynosi 2200 złotych miesięcznie. 

2. Opłata stała nie obejmuje kosztów wyżywienia.

3. Opłaty, o której mowa w § 1 ust. 1 nie ponosi się w okresie zamknięcia Żłobka z powodu przerwy
wakacyjnej lub przyczyn losowych. Jeżeli okres zamknięcia Żłobka jest krótszy, niż okres, za który należy się 
opłata, opłatę ponosi się w stosunku proporcjonalnym. 

§ 2. Ustala się maksymalną wysokość dziennej opłaty za wyżywienie dziecka w Żłobku ,,Morska Kraina”
w Mścicach w wysokości 18 złotych. 

§ 3. Ustala się dodatkową opłatę za wydłużony pobyt dziecka w Żłobku „Morska Kraina” w Mścicach
(powyżej 10 godzin dziennie) w wysokości 36,00 zł za każdą rozpoczętą godzinę opieki. 

§ 4. Wysokość opłaty stałej, opłaty dziennej za wyżywienie dziecka i dodatkowej opłaty za wydłużony
pobyt dziecka podawana jest do publicznej wiadomości przez dyrektora Żłobka ,,Morska Kraina”
w Mścicach. 

§ 5. 5. Opłatę stałą za pobyt dziecka w Żłobku ,,Morska Kraina” w Mścicach, opłatę za wyżywienie oraz
dodatkową opłatę, o której mowa w § 3 uchwały, wnosi się na rzecz Gminy Będzino. 

§ 6. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Będzino.

§ 7. Traci moc Uchwała Nr VII/47/24 Rady Gminy Będzino z dnia 11 września 2024 r. w sprawie ustalenia
wysokości opłat za pobyt oraz maksymalnej opłaty za wyżywienie dziecka w Żłobku ,,Morska Kraina” 
w Mścicach. 

§ 8. Uchwała wchodzi w życie od 1 maja 2025 r. i podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym
Województwa Zachodniopomorskiego. 
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Uzasadnienie 

Projektowana uchwała jest aktem prawa miejscowego, który wymaga publikacji w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Zachodniopomorskiego. Art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym zastrzega do wyłącznej właściwości rady gminy stanowienie w innych sprawach zastrzeżonych 
ustawami do kompetencji rady gminy. 

Art. 58 ust. 1 ustawy o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3 upoważnia radę gminy do ustalania w drodze 
uchwały opłat za pobyt i wyżywienie dziecka w żłobku. 

Zaplanowane na rok 2025 koszty utrzymania żłobka wynoszą 1 324 223 zł. Kwotę 107 703 zł gmina 
otrzyma w formie dotacji z przeznaczeniem na dodatek motywacyjny dla pracowników żłobka. Pozostaje 
kwota 1 216 520 zł. Do żłobka uczęszcza 32 dzieci. Daje  to kwotę 3168 zł miesięcznie na dziecko. Ostatnio 
obowiązująca opłata stała za dziecko uczęszczające do żłobka wynosiła 1500 zł. 

Kwota opłaty stałej w wysokości 1500 zł za miesiąc pobytu dziecka w żłobku w systemie opieki 
dziesięciogodzinnej de facto była pokryta ze środków budżetu państwa w ramach rządowego programu 
„Aktywny Rodzic”. 

W ramach tego programu -  na podstawie art. 15 ust. 7 ustawy z dnia 15 maja 2024 r. o wspieraniu rodziców 
w aktywności zawodowej oraz w wychowaniu dziecka – „Aktywny rodzic” (Dz. U. poz. 858) w Monitorze 
Polskim z dnia 28 marca 2025 r. (M.P. 2025 poz. 283) ogłoszona została wysokość kosztu, o którym mowa 
w art. 15 ust. 4 tej ustawy, na okres od dnia 1 maja 2025 r. do dnia 31 marca 2026 r. i wynosi ona 2200 zł. 

Do opłaty rodzica za pobyt dziecka w instytucji opieki nie wlicza się opłaty za wyżywienie, co oznacza, że 
wyżywienie dziecka nie będzie finansowane ze świadczenia "aktywnie w żłobku". 

Rodzic pokrywał będzie z własnych środków opłatę za wyżywienie i opłatę za każdą rozpoczętą godzinę 
pobytu dziecka powyżej dziesięciu godzin w ciągu doby. 

W uchwale nie ma zapisów określających częściowe zwolnienie z opłat, np. drugiego dziecka z rodziny, 
gdyż wsparcie w ramach programu ,,Aktywny Rodzic” dotyczy każdego dziecka w rodzinie. 

Podjęcie uchwały ma na celu pokrycie większej części kosztów utrzymania żłobka. W połączeniu 
z programem „Aktywny Rodzic” nie będzie to stanowiło obciążenia finansowego rodziców. 
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XVIII Sesja IX Kadencji Rady Gminy Będzino

GŁOSOWANIE

Projekt nr 4 – Uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt oraz maksymalnej opłaty za wyżywienie dziecka w
Żłobku ,,Morska Kraina” w Mścicach

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2025-04-16 10:36:36

PRZYJĘTO (W. ZWYKŁA )

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 14

LICZBA OBECNYCH 14 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Franciszek Adamiuk za

2 Tomasz Baczyński za

3 Joanna Banaszczak nieobecny

4 Dorota Bedus za

5 Sławomir Bryliński za

6 Marek Giziński za

7 Łukasz Grudzień za

8 Paweł Hrymnak za

9 Eugenia Imbiorowska za

10 Andrzej Jóźwiak za

11 Piotr Kołpacki za

12 Anna Kowalska za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Krystyna Najdzion za

14 Andrzej Nożykowski za

15 Wioletta Parol-Żyluk za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



Projekt 

z dnia  9 kwietnia 2025 r. 
Zatwierdzony przez Rada Prawny Sebastian Owczarzak 

UCHWAŁA NR .................... 
RADY GMINY BĘDZINO 

z dnia 16 kwietnia 2025 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego dotyczącego zapewnienia 
wsparcia dla osób z terenu Gminy Moryń przez Gminę Będzino w zakresie mieszkania wspomaganego 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 12 i art. 74 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 
(Dz. U. z 2024 r. poz. 1465, poz. 1572, poz. 1907, poz. 1940), w związku z art. 17 ust. 1 pkt 12, art. 53 ust 
10 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej 
(Dz. U. z 2024 r. poz. 1283, poz. 1572), Rada Gminy Będzino uchwala, co następuje: 

§ 1. Wyraża się zgodę na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Moryń a Gminą Będzino stanowiącego
załącznik do niniejszej uchwały, dotyczącego powierzenia Gminie Będzino przez Gminę Moryń realizacji 
zadania publicznego z zakresu pomocy społecznej dotyczącego prowadzenia mieszkania wspomaganego. 

§ 2. Upoważnia się Wójta Gminy Będzino do zawarcia porozumienia międzygminnego, o którym mowa
w § 1. 

§ 3. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Będzino.

§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.
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Załącznik do uchwały Nr .................... 

Rady Gminy Będzino 

z dnia 16 kwietnia 2025 r. 

POROZUMIENIE MIĘDZYGMINNE NR …… 

GMINY BĘDZINO I GMINY MORYŃ 

z dnia …………… 2025 r. 

w sprawie powierzenia Gminie Będzino zadania publicznego obejmującego świadczenie  
usług mieszkańcom Gminy Moryń w postaci zapewniania miejsc w mieszkaniach wspomaganych 

zawarte pomiędzy: 

Gminą Będzino, Będzino 19., 76-037 Będzino, reprezentowaną przez Wójta Gminy Będzino – Sylwię 
Halama  

a 

Gminą Moryń, Plac Wolności 1, 47-503 Moryń, reprezentowaną przez Burmistrza Gminy Moryń – 
Sławomira Jasek  

Na podstawie art. 74 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym  ( Dz. U. z 2024 r. 
poz. 1465, poz. 1572, poz. 1907, poz. 1940), art. 17 ust.1 pkt 12 i art.53 ust. 1-6, ust. 10, ust 12 ustawy z dnia 
12 marca 2004 r. o pomocy społecznej (Dz. U. z 2024 r. poz. 1283, poz. 1572) w związku z Uchwałą 
…………………….. Rady Gminy Będzino z dnia…………..  oraz Uchwałą  nr ………………………  Rady 
Gminy Moryń z dnia …………….. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą 
Będzino i Gminą Moryń dotyczącego świadczenia usług mieszkańcom Gminy Moryń w postaci zapewniania 
miejsc w mieszkaniach wspomaganych: 

§ 1. Gmina Moryń realizując zadania własne z zakresu pomocy społecznej o charakterze obowiązkowym 
powierza, a Gmina Będzino przyjmuje do wykonania zadanie publiczne obejmujące świadczenie usług 
mieszkańcom Gminy Moryń w postaci zapewniania miejsc w mieszkaniach wspomaganych prowadzonych 
przez Gminę Będzino. 

§ 2. Do realizacji zadania Gminy wyznaczają odpowiednio Centrum Usług Społecznych 
w Będzinie oraz …………………………. w Moryniu. 

§ 3. W ramach niniejszego porozumienia do mieszkania wspomaganego prowadzonego przez Gminę 
Będzino w zależności od wolnych miejsc kierowane będą osoby z terenu Gminy Moryń spełniające kryteria 
określone w ustawie o pomocy społecznej. 

§ 4. Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Moryniu będzie każdorazowo uzgadniał możliwość 
skierowania mieszkańca Gminy Moryń do mieszkania wspomaganego 
z Dyrektorem Centrum Usług Społecznych w Będzinie. 

§ 5. 1. Podstawą przyznania wsparcia w mieszkaniu wspomaganym będzie decyzja, wydana po dokonaniu 
ustaleń między OPS-em w Moryniu a osobom ubiegającą się o pobyt w tym mieszkaniu lub jej 
przedstawicielem ustawowym tj. po zawarciu tzw. kontraktu mieszkaniowego. 

2. Odpłatność osoby kierowanej do mieszkania wspomaganego naliczana będzie zgodnie z uchwałą Rady 
Gminy Będzino NR XCII/533/24 z dnia 26 kwietnia 2024 r.  w sprawie utworzenia mieszkania wspomaganego 
oraz określenia zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniu wspomaganym. 

§ 6. 1. Gmina Moryń ponosi koszty skierowania do mieszkania wspomaganego w wysokości miesięcznego   
pełnego   kosztu   utrzymania   określonego   w zarządzeniu   Wójta Gminy Będzino. 

2. Koszty, o których mowa w ust. 1 Gmina Moryń ponosić będzie za okres od dnia faktycznego 
zamieszkania przez mieszkańca Gminy Moryń w mieszkaniu wspomaganym do dnia jego opuszczenia 
włącznie. 
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2. W przypadku pobytu osoby skierowanej do mieszkania wspomaganego przez okres nie obejmujący 
pełnego miesiąca, wysokość kosztu utrzymania będzie naliczana proporcjonalnie do okresu pobytu osoby 
skierowanej do mieszkania wspomaganego w danym miesiącu, czyli miesięczny koszt pobytu zostanie 
podzielony przez liczbę dni całego miesiąca i pomnożony przez liczbę dni pobytu w danym miesiącu. Okres 
pobytu oznacza okres faktyczny zamieszkiwania w mieszkaniu wspomaganym do dnia jego opuszczenia 
włącznie. 

3. Odpłatność za pobyt osoby skierowanej o której mowa w ust. 1 Gmina Moryń reguluje po zakończeniu 
każdego miesiąca na podstawie noty/faktury  wystawionej  przez  Gminę  Będzino  w terminie 14 dni od daty 
wpływu do Ośrodka Pomocy Społecznej w Moryniu na wskazany w dokumencie numer rachunku bankowego. 

4. Opłata, o której mowa w ust. 1 podlega aktualizacji: zmiana wysokości opłaty następuje w przypadku 
zmiany wysokości miesięcznego kosztu utrzymania mieszkańca w mieszkaniu chronionym. Zmiana tej opłaty 
nie wymaga zmiany niniejszego porozumienia i następuje w formie pisemnej z podaniem daty, od której 
obowiązuje. 

§ 7. Porozumienie zostaje zawarte na czas nieokreślony. 

§ 8. Każda ze stron może wypowiedzieć niniejsze porozumienie z zachowaniem miesięcznego okresu 
wypowiedzenia ze skutkiem na koniec miesiąc kalendarzowego. 

§ 9. W sprawach nieuregulowanych niniejszym porozumieniem mają zastosowanie przepisy ustawy z dnia 
12 marca 2004 r. o pomocy społecznej oraz wydane na jej podstawie przepisy wykonawcze. 

§ 10. Wszelkie zmiany niniejszego Porozumienia wymagają formy pisemnej pod rygorem nieważności. 

§ 11. Porozumienie sporządzono w dwóch jednobrzmiących egzemplarzach, po jednym dla każdej ze stron. 

§ 12. Porozumienie wchodzi w życie z dniem podpisania i podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Zachodniopomorskiego. 

 
 
Wójt Gminy Moryń       Wójt Gminy Będzino 
Sławomir Jasek       Sylwia Halama 

Skarbnik Gminy Moryń   Skarbnik Gminy Będzino 
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XVIII Sesja IX Kadencji Rady Gminy Będzino

GŁOSOWANIE

Projekt nr 5 – Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego dotyczącego zapewnienia
wsparcia dla osób z terenu Gminy Moryń przez Gminę Będzino w zakresie mieszkania wspomaganego

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2025-04-16 10:38:21

PRZYJĘTO (W. ZWYKŁA )

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 13

LICZBA OBECNYCH 14 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 1

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Franciszek Adamiuk za

2 Tomasz Baczyński za

3 Joanna Banaszczak nieobecny

4 Dorota Bedus za

5 Sławomir Bryliński za

6 Marek Giziński za

7 Łukasz Grudzień za

8 Paweł Hrymnak wstrzymał się

9 Eugenia Imbiorowska za

10 Andrzej Jóźwiak za

11 Piotr Kołpacki za

12 Anna Kowalska za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Krystyna Najdzion za

14 Andrzej Nożykowski za

15 Wioletta Parol-Żyluk za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



Projekt 

z dnia  9 kwietnia 2025 r. 
Zatwierdzony przez Radca Prawny
Aleksandra Zblewska-Kroll 

UCHWAŁA NR .................... 
RADY GMINY BĘDZINO 

z dnia 16 kwietnia 2025 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym dzierżawcą  kolejnej umowy dzierżawy 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. „a” ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (Dz. U. 
z 2024 r. poz. 1465, 1572, 1907 i 1940) oraz art.13 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce 
nieruchomościami (Dz.U. z 2024 r., poz. 1145,1222,1717,1881) Rada Gminy Będzino uchwala, co następuje: 

§ 1. Wyraża się zgodę na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na czas oznaczony do lat
3 z dotychczasowym dzierżawcą części nieruchomości gruntowej, oznaczonej geodezyjnie jako działka gruntu 
nr 260/22 przy DK nr 11, przy ul. Koszalińskiej w miejscowości Mścice Gmina Będzino, z przeznaczeniem na 
umieszczenie tablicy reklamowo – informacyjnej. 

§ 2. Nieruchomość, o której mowa § 1 stanowi własność Gminy Będzino i jest objęta księgą wieczystą nr
KO1K/00046861/1 prowadzoną przez Sąd Rejonowy w Koszalinie VI Wydział Ksiąg Wieczystych. 

§ 3. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Będzino.

§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu w Biuletynie Informacji Publicznej
Gminy Będzino oraz wywieszeniu na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy Będzino. 
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Uzasadnienie 

Na części działki określonej w § 1 niniejszej uchwały usytuowana jest reklama firmy: Pomorskie Centrum 
Hotelarstwa „POLONIA” 78 – 100 Kołobrzeg, ul. Gryfitów 2. Aktualna umowa dzierżawy z w/w podmiotem 
została zawarta na okres od 02.01.2021 r.  do dnia 31.12.2024 r. 

Dotychczasowy dzierżawca korzystał z wydzierżawionego gruntu zgodnie z zawartą umową dzierżawy, 
opłacając terminowo czynsz. 

W drodze pisemnego wniosku z dnia 08 kwietnia 2025 r. dotychczasowy dzierżawca wyraził wolę dalszej 
dzierżawy przedmiotowego gruntu. 

Zawarcie kolejnej umowy na okres do 3 lat będzie stanowiło dla Gminy Będzino źródło dalszych dochodów. 

W związku z tym, iż zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. „a” ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 
gminnym (Dz. U. z 2024 r. poz. 1465, 1572, 1907 i 1940), uchwała Rady Gminy wymagana jest w przypadku, 
gdy po umowie zawartej na czas oznaczony do lat 3 strony zawierają kolejne umowy, których przedmiotem jest 
ta sama nieruchomość, niezbędne jest podjęcie przedmiotowej uchwały. 
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XVIII Sesja IX Kadencji Rady Gminy Będzino

GŁOSOWANIE

Projekt nr 6 – Uchwała wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2025-04-16 10:40:27

PRZYJĘTO (W. ZWYKŁA )

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 14

LICZBA OBECNYCH 14 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Franciszek Adamiuk za

2 Tomasz Baczyński za

3 Joanna Banaszczak nieobecny

4 Dorota Bedus za

5 Sławomir Bryliński za

6 Marek Giziński za

7 Łukasz Grudzień za

8 Paweł Hrymnak za

9 Eugenia Imbiorowska za

10 Andrzej Jóźwiak za

11 Piotr Kołpacki za

12 Anna Kowalska za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Krystyna Najdzion za

14 Andrzej Nożykowski za

15 Wioletta Parol-Żyluk za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



Projekt 

z dnia  9 kwietnia 2025 r. 
Zatwierdzony przez Radca Prawny Sebastian Owczarzak 

UCHWAŁA NR .................... 
RADY GMINY BĘDZINO 

z dnia 16 kwietnia 2025 r. 

w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Będzino 

Na podstawie art. 18b ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. 
z 2024 r., poz. 1465; poz. 1572, poz. 1907, poz. 1940) oraz art. 237 § 4 w związku z art. 36 § 
1 i art. 229 pkt 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania 
administracyjnego (Dz. U. z 2024 r. poz. 572), Rada Gminy Będzino uchwala, co następuje: 

§ 1. Wniesioną w dniu 20 marca 2025 r. skargę na działania Wójta Gminy Będzino uznaje się za
nieuzasadnioną z przyczyn określonych w uzasadnieniu do niniejszej uchwały. 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Gminy Będzino, zobowiązując go do
przesłania Skarżącemu odpisu niniejszej uchwały wraz z uzasadnieniem. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.
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Uzasadnienie 

W dniu 20 marca 2025 r. do Rady Gminy Będzino wpłynęła skarga Pana R. K. zatytułowana: '"SKARGA 
W ZWIĄZKU Z NARUSZENIEM OBOWIĄZUJĄCYCH PRZEPISÓW PRAWA PRZEZ WÓJT GMINY 
BĘDZINO SYLWIĘ HALAMA". 

Skarżący zwrócił się do Rady Gminy Będzino tj. organu, który na mocy art. 227 ustawy Kodeks 
postępowania administracyjnego oraz art. 18 a ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 
nadzoruje działania Wójta Gminy Będzino. 

Komisja Skarg Wniosków i Petycji Rady Gminy Będzino rozpoznała skargę Pana R.K. na posiedzeniu 
w dniu 26 marca 2025 r. Po analizie treści skargi uznano skargę za bezzasadną, a stanowisko to w pełni 
aprobuje Rada Gminy Będzino. 

Zasadniczym elementem skargi jest sprzeciw skarżącego co do ustanowienia środy jako dnia bez 
przyjmowania interesantów w Urzędzie Gminy Będzino. 

W pierwszej kolejności należy podkreślić, że przed wprowadzeniem zmiany w funkcjonowaniu Urzędu 
Gminy Będzino radni Gminy Będzino zostali szczegółowo z nią zapoznani oraz poinformowani o przyczynach 
jej wprowadzenia. Rada Gminy Będzino podziela argumenty Wójta Gminy Będzino, w myśl których 
wyłączenie jednego dnia w tygodniu z obsługi interesantów przez większość komórek organizacyjnych Urzędu 
jest niezbędne dla zapewnienia odpowiedniej jakości załatwiania spraw mieszkańców w świetle 
obserwowanego masowego wpływu podań i wniosków, w szczególności z zakresu planowania przestrzennego 
i budownictwa. 

Po drugie, Skarżący w treści swojego pisma wskazał, co Rada Gminy Będzino w zupełności podziela, że 
Wójt Gminy Będzino Pani Sylwia Halama jest jednocześnie kierownikiem Urzędu Gminy Będzino 
zobowiązanym do określenia w regulaminie organizacyjnym nadanym w drodze zarządzenia organizacji 
i zasad funkcjonowania Urzędu Gminy Będzino. 

Organizacja i zasady funkcjonowania Urzędu Gminy Będzino zostały uregulowane w zarządzeniu Wójta 
Gminy Będzino z dnia 20 lutego 2025 roku nr 23/2025, którego treścią dokonano zmiany Regulaminu 
organizacyjnego Urzędu Gminy Będzino stanowiącego załącznik nr 1 do Zarządzenia nr 28/2022 z dnia 
20 lipca 2022 r. w sprawie nadania Regulaminu Organizacyjnego Urzędu Gminy Będzino. Poczynione przez 
Wójta Gminy Będzino zmiany funkcjonowania Urzędu Gminy Będzino w żaden sposób nie pozbawiają 
obywateli dostępu do Urzędu: każdego dnia roboczego działa Sekretariat Urzędu, Urząd Stanu Cywilnego oraz 
Punkt Obsługi Interesantów. Nie ma mowy o ograniczeniu możliwości załatwienia spraw obywateli 
w dogodnym dla nich czasie. 

Wyłączenie środy jako dnia przyjmowania interesantów oraz ustanowienie w okresie od 1 marca 2025 roku 
do 30 czerwca 2025 roku każdego wtorku miesiąca dniem pracy wewnętrznej w komórce organizacyjnej 
Planowanie Przestrzenne i Budownictwo służy należytej obsłudze spraw mieszkańców Gminy Będzino oraz 
zapewnieniu odpowiedniej jakości pracy urzędników. Dokonana zmiana nie wpływa na wzrost zatrudnienia 
dodatkowych pracowników w Urzędzie Gminy Będzino przez co nie obciąża budżetu Gminy Będzino. 

 
Pouczenie  

Na podstawie art. 239 § 1 ustawy z dnia 14 czerwca 1960r. Kodeks postępowania administracyjnego, 
w przypadku, gdy skarga, w wyniku jej rozpatrzenia, została uznana za bezzasadną i jej bezzasadność 
wykazano w odpowiedzi na skargę, a skarżący ponowił skargę bez wskazania nowych okoliczności - organ 
właściwy do jej rozpatrzenia może podtrzymać swoje poprzednie stanowisko z odpowiednią adnotacją w aktach 
sprawy - bez zawiadamiania skarżącego. 
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XVIII Sesja IX Kadencji Rady Gminy Będzino

GŁOSOWANIE

Projekt nr 7 – Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Będzino

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2025-04-16 10:45:52

PRZYJĘTO (W. ZWYKŁA )

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 14

LICZBA OBECNYCH 14 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Franciszek Adamiuk za

2 Tomasz Baczyński za

3 Joanna Banaszczak nieobecny

4 Dorota Bedus za

5 Sławomir Bryliński za

6 Marek Giziński za

7 Łukasz Grudzień za

8 Paweł Hrymnak za

9 Eugenia Imbiorowska za

10 Andrzej Jóźwiak za

11 Piotr Kołpacki za

12 Anna Kowalska za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Krystyna Najdzion za

14 Andrzej Nożykowski za

15 Wioletta Parol-Żyluk za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



Projekt 

z dnia  16 kwietnia 2025 r. 
Zatwierdzony przez Radca Prawny 
Aleksandra Zblewska-Kroll 

UCHWAŁA NR .................... 
RADY GMINY BĘDZINO 

z dnia 16 kwietnia 2025 r. 

w sprawie uchwalenia Programu usuwania Barszczu Sosnowskiego z terenu Gminy Będzino 

Na podstawie art. 18 ust. 1 w związku z art. 7 ust.1 pkt 1 i 5 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 
o samorządzie gminnym ( Dz. U. z 2024 r. poz. 1465, 1572, 1907, 1940) Rada Gminy Będzino uchwala co
następuje:

§ 1. Przyjmuje się „Program usuwania Barszczu Sosnowskiego z terenu Gminy Będzino, stanowiący
załącznik do niniejszej uchwały. 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Będzino.

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.
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Załącznik do Uchwały 
Nr ……………………... 

Rady Gminy Będzino 
 z dnia 16.04.2025r. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

PROGRAM USUWANIA 
BARSZCZU SOSNOWSKIEGO 
Z TERENU GMINY BĘDZINO 

 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

Będzino, kwiecień 2025r. 
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Id: 98D59C8F-ACAB-427C-829C-9621F22F9811. Projekt Strona 1



Spis treści: 

1. Cele i założenia Programu 

2. Charakterystyka rośliny 

3. Zagrożenia niesione przez Barszcz Sosnowskiego 

4. Metody zwalczania 

5. Harmonogram działań 

6. Planowane działania 
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1. Cele i założenia Programu 
 

Głównym celem Programu usuwania Barszczu Sosnowskiego z terenu Gminy Będzino jest 
ograniczanie  rozprzestrzeniania  się  i  zwalczenie  na  terenie  gminy  roślin  gatunku Barszcz 
Sosnowskiego. 

 
Celami szczegółowymi Programu są: 

a) sporządzenie inwentaryzacji dotyczącej lokalizacji i powierzchni terenów zajmowanych przez 
Barszcz Sosnowskiego; 

b) informowanie mieszkańców gminy i właścicieli terenów zajętych przez Barszcz Sosnowskiego 
o szkodliwości rośliny oraz o obowiązku usuwania barszczu; 

c) informowanie właścicieli terenów zajętych przez barszcz o możliwości pozyskania środków 
finansowych na dofinansowanie kosztów usuwania barszczu. 

 
Potrzeba realizacji Programu wynika z konieczności prowadzenia działań mających na celu 

eliminację zagrożenia dla zdrowia ludzi i środowiska naturalnego związanego z istnieniem stanowisk 
Barszczu Sosnowskiego na terenie Gminy Będzino. Realizacja założeń Programu 
przewidywana jest na okres kilku lat. Wynika to z kilku czynników między innymi fizjologii gatunku, 
możliwości finansowych właścicieli terenów zajętych przez roślinę oraz regulacji prawnych 
określających tryb realizacji obowiązku usuwania Barszczu Sosnowskiego. 

Żywotność nasion, zdolność rośliny do regeneracji i brak naturalnych wrogów powodują, że 
walka z barszczem jest bardzo trudna. Należy ją zaplanować na okres minimum od 3 do 5 lat 
w przypadku obszarów, na których można stosować zabiegi chemiczne oraz 8 - 10 lat 
w przypadku obszarów, na których nie można stosować środków chemicznych. W walce 
z barszczem istotne jest kompleksowe działanie i konsekwentne prowadzenie zabiegów technicznych 
mających na celu usunięcie roślin z zajętych obszarów. Głównym problemem przy zwalczaniu 
barszczu jest jego duża zdolność do regeneracji oraz plenność objawiająca się dużą liczbą nasion 
wytwarzanych w kwiatostanach. Duża zdolność kiełkowania, płodność oraz odporność na warunki 
środowiskowe powodują, że Barszcz Sosnowskiego stanowi poważne zagrożenia dla rodzimego 
środowiska przyrodniczego. Gatunek wykorzystuje mechanizm konkurencji międzygatunkowej. 
Stanowi zagrożenie dla większości roślin zielnych rosnących w siedliskach. 

Aby skutecznie zlikwidować i zapobiegać rozprzestrzenianiu się inwazyjnego gatunku oraz 
zminimalizować koszty jego zwalczania należy: 

1) na terenach zajętych przez barszcz, regularnie wykonywać zabiegi agrotechniczne zmierzające 
do usuwania barszczu,  
2) prowadzić działania zapobiegawcze - stale monitorować dotychczasowe stanowiska 
występowania barszczu; 
3) podjąć działania zwalczające w sytuacji gdy zawiodą sposoby zapobiegawcze i barszcz pojawi 
się ponownie lub na nowych obszarach. 

 
 
 
 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––
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2. Charakterystyka rośliny 
 

Barszcz Sosnowskiego jest jedną z najwyższych roślin zielnych na świecie, jego pęd może 
często osiągnąć 3,5 m wysokości (przy średnicy u podstawy 10-12 cm), jednak opisywano osobniki 
4-5 m, a nawet większe. Łodyga jest okrągła, bruzdowana, pokryta brunatnymi plamami. Korzeń 
palowy, rozgałęziający się w górnej części. Może sięgać nawet do głębokości 2 m, jednak główna 
masa korzeni znajduje się w powierzchniowej warstwie gleby (do 30 cm). Liście odziomkowe oraz 
wyrastające z dolnej partii łodygi są trójkątne lub pierzastodzielne, te ulokowane wyżej mają 
trójdzielnie naciętą blaszkę. Długość blaszek liściowych może przekraczać 1,5 m. Kwiatostan to 
baldach tworzony przez kilkadziesiąt baldaszków. Na każdym osobniku powstaje jeden baldach 
centralny (średnica do 75 cm) oraz mniejsze baldachy boczne. Kwiaty są białe, czasami różowawe. 
Owoc to rozłupka, rozpadająca się na dwie płaskie niełupki. Sok roślinny zawiera furokumaryny 
(furanokumaryny) – związki fotouczulające, które mogą zagrażać zdrowiu, a nawet życiu człowieka. 

Barszcz Sosnowskiego jest rośliną pochodzącą z Kaukazu, którą sprowadzono do Polski 
w roku 1958  w celu zbadania jej domniemanych właściwości leczniczych. Później (głównie w latach 
70. i 80.) był uprawiany na szeroką skalę jako potencjalna roślina paszowa. Niezwykle wysokie plony 
zielonki, w warunkach wysokich opadów sięgające 200, a nawet 400 ton z hektara, były głównym 
powodem dużego zainteresowania tą rośliną. Jednak, m.in. ze względu na trudności ze zbiorem 
(ogromne rozmiary rośliny) oraz powtarzające się przypadki poparzeń, ostatecznie uprawy 
zaniechano. Obecnie gatunek występuje m.in. na obrzeżach pól, wzdłuż cieków wodnych i szlaków 
komunikacyjnych, na nieużytkach – najliczniej tam gdzie niegdyś był uprawiany. Z powodu 
właściwości parzących powinien być zwalczany niezależnie od nasilenia. Roślina ta stwarza 
zagrożenie dla środowiska naturalnego wypierając inne gatunki (gatunek inwazyjny). Ocenia się, że 
na obszarach zdominowanych przez barszcz liczebność innych gatunków spada nawet o blisko 70%. 

Kontakt z barszczem może stwarzać zagrożenie dla zdrowia ludzi i zwierząt ze względu na 
obecność w soku roślinnym związków furokumarynowych uwrażliwiających skórę na działanie 
promieni UV. Są to związki lotne, możliwe jest poparzenie nawet bez bezpośredniego kontaktu 
z rośliną. Jedna roślina potrafi wykształcić do 80 000 nasion. W pierwszym roku roślina wytwarza 
tzw. rozetę, w drugim wyrastają pędy nasienne, zamiera po wydaniu nasion. Nasiona uzyskują 
zdolność kiełkowania po 60 do 90 dniach przebywania w temperaturze od 2 do 5oC. Proces ten w 
warunkach naturalnych następuje w okresie zimy, po uprzednim rozsianiu nasion. Barszcz 
Sosnowskiego pojawia się najczęściej w przydrożach, nieużytkach i odłogach, młodych uprawach 
leśnych i skraju lasów, terenach zielonych i zaniedbanych polach uprawnych, w miejscach 
wilgotnych, w pobliżu cieków wodnych, kanałów i rowów.  
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Barszcz Sosnowskiego [źródło: wikipedia] 

 

 

Kwiatostan Barszczu Sosnowskiego [źródło: wikipedia] 
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Liście Barszczu Sosnowskiego wiosną [źródło: wikipedia] 

 

 
3. Zagrożenia jakie stwarza Barszcz Sosnowskiego 

 
Roślina stanowi poważne zagrożenie dla zdrowia ludzi (szczególnie dzieci) oraz zwierząt co 

jest szczególnie niebezpieczne z punktu widzenia jej występowania w pobliżu siedlisk ludzkich 
Posiada niebezpieczne właściwości parzące, ponieważ wytwarzany przez nią sok zawiera lotne olejki, 
które w kontakcie ze skórą, pod wpływem promieni słonecznych, powodują silne oparzenia i rany. 
Parzące działalnie tej rośliny nasila się w czasie wysokich temperatur i większej wilgotności 
powietrza. We włoskach znajdujących się na liściach i łodygach wstępują olejki eteryczne 
zawierające furokumarynę będącą pochodną kumaryny (zapach siana), które wnikają do komórek 
skóry i łączą się z ich DNA. Promieniowanie słoneczne powoduje silny efekt fotouczuleniowy, 
zaczerwienienia, swędzenia, bąble, głębokie bolesne owrzodzenia, brązowe blizny, bielactwo a przed 
wszystkim poważne oparzenia z martwicą skóry włącznie. Bolesne oparzenia występują zwykle z 
opóźnieniem, dopiero po upływie kilku godzin od kontaktu z rośliną. Miejsca podrażnione na skórze 
zachowują wrażliwość na światło ultrafioletowe nawet przez kilka lat. Największe niebezpieczeństwo 
poparzenia występuje w okresie kwitnienia i owocowania barszczu. Wytwarzane przez Barszcz 
Sosnowskiego substancje mogą powodować nowotwory. W skrajnych przypadkach kontakt z 
Barszczem Sosnowskiego może doprowadzić do zgonu. 

 
Roślina może powodować oparzenia także u zwierząt hodowlanych, np. wymion krów 

mlecznych. Spożycie przez zwierzęta zielonych roślin może spowodować stan zapalny przewodu 
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pokarmowego, krwotoki wewnętrzne i biegunkę. 
 
Poważnym zagrożeniem stwarzanym przez Barszcz Sosnowskiego jest także ograniczanie 

bioróżnorodności naturalnych siedlisk innych roślin. Barszcz będący rośliną bardzo ekspansywną 
tworzy liczne skupiska, ograniczając w ten sposób przestrzeń życiową innym gatunkom roślin, 
których biologia nie pozwala na konkurencję z tak okazałą rośliną, co powoduje degradację 
środowiska przyrodniczego. 

 
Ze względu na niebezpieczeństwo związane z właściwościami Barszczu Sosnowskiego, 

wszystkie osoby biorące udział w zwalczaniu tej rośliny bez względu na stosowaną metodę 
i wykonywaną pracę, muszą być dokładnie poinformowane o szkodliwości, toksycznych i parzących 
właściwościach tej rośliny oraz wyposażone w odpowiednią odzież ochronną w postaci 
kombinezonów, rękawic i okularów ochronnych. 

 
W przypadku kontaktu z Barszczem Sosnowskiego należy stosować się do poniższych 

zaleceń: 
• W przypadku bezpośredniego kontaktu z barszczem Sosnowskiego, należy niezwłocznie zmyć 

skórę bardzo dużą ilością zimnej (nie gorącej!) wody z mydłem, by usunąć z jej powierzchni sok 
rośliny.  

• Niezależnie od stopnia nasilenia się objawów należy unikać ekspozycji skóry na światło 
słoneczne, nawet jeżeli, nie pojawiły się objawy do 48h od momentu kontaktu z rośliną.  

• Jeśli pojawią się objawy oparzeń trzeba zasięgnąć porady lekarza. 
• W trakcie oczekiwania na wizytę lekarską, w celu złagodzenia symptomów można zastosować 

okłady z mokrych kompresów lub lodu, a doustnie – wapno lub leki antyhistaminowe. 
• Jeśli pojawią się pęcherze surowicze, ale nie doszło do ich rozerwania, można zastosować 

miejscowo maści (kremy) kortykosteriodowe. Istnieją natomiast wątpliwości, co do stosowania 
na rany powstałe w wyniku rozerwania pęcherzy surowiczych naskórnych preparatów 
sterydowych (np. hydrokortyzon). Niektóre badania dowodzą, że terapia ta może nasilać objawy 
i wywoływać skutek odwrotny do pożądanego.  

• W przypadku gdy parzący sok dostanie się do oczu, do czasu interwencji lekarskiej należy je 
przemyć dokładnie wodą i chronić przed światłem.  
 

W przypadku odczuwania jakichkolwiek dolegliwości na skutek bezpośredniego kontaktu z barszczem 
Sosnowskiego lub w efekcie przebywania w pobliżu tych roślin, należy niezwłocznie zgłosić się do 
lekarza. Zalecana jest wizyta u dermatologa, podczas której warto opowiedzieć o przyczynie złego 
samopoczucia, co powinno pomóc w postawieniu właściwej diagnozy i doborze odpowiedniego 
leczenia. 
 
 

4. Metody usuwania Barszczu Sosnowskiego 
 
 Fizyczne 
 
o Mechaniczne: 

 
a) Orka - na głębokość 30 cm niszczy wschody barszczu i może w znaczący sposób zredukować 
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procent kiełkujących nasion. Podcinanie lub wykopywanie korzeni powinno być wykonane 
dwukrotnie: wczesną wiosną oraz w połowie lata. Zalecane jest podcinanie co najmniej 10 cm 
poniżej powierzchni gleby. Jest to metoda pracochłonna, ale bardzo efektywna i może być 
stosowana w przypadku występowania pojedynczych roślin albo mało liczebnych stanowisk. 
 

b) Koszenie - metoda stosowana na większych areałach. Bardzo szybkie odrastanie sprawia, że 
koszenie musi być powtarzane 2-4 razy w trakcie sezonu wegetacyjnego, aby nie dopuścić do 
zmagazynowania w korzeniach i liściach składników potrzebnych do zakwitnięcia i wydania 
nasion. Należy pamiętać, że im wyżej kosimy rośliny, tym większe jest prawdopodobieństwo 
odrastania nowych baldachów na niższych piętrach. Ponadto koszenie sprawia, iż rośliny 
barszczu „stają się" wieloletnie. Pozbawione możliwości wydania pędów, ciągle dążą do 
wydania kwiatostanu. Całkowite wyeliminowanie roślin polega na ich „zmęczeniu", czyli 
bardzo częstym koszeniu. 

 
c) Ścinanie - kwitnących roślin przed zawiązaniem nasion w ten sposób jest powstrzymywane 

wytwarzania nowych nasion. Usuwanie baldachów może być równie skuteczne jak koszenie, 
jednakże bardzo istotny jest czas ich usuwania. Nie należy tego robić zbyt wcześnie w sezonie, 
bo regeneracja następuje bardzo szybko i w rezultacie wytworzony zostanie nowy kwiatostan. 
Zbyt późny zabieg daje ryzyko osypywania się dojrzałych nasion do gleby. Ścięte baldachy 
muszą być zebrane i zniszczone. 

 
d) Zawiązywanie - baldachów w worki plastikowe oraz zmiana warunków glebowych polega na 

ograniczeniu wysiewu nasion do gleby oraz zmianie warunków glebowych na niekorzystne 
dla rośliny. W czasie zawiązywania się owoców nakłada się na baldachy worki plastikowe, 
które nie pozwalają na rozsianie się nasion. Nasiona zebrane w plastikowe worki są palone, a 
obszar, na którym rosły barszcze poddaje się procesowi wapnowania. 

 
e) Karczowanie - polega na usunięciu wierzchniej warstwy gleby na obszarach, na których 

roślina ta występuje w największym zagęszczeniu i na to miejsce przywiezienie nowej ziemi, 
wykonaniu głębokiej orki i wapnowaniu gleby. Już po pierwszym roku stwierdzono znaczące 
ograniczenie ilości roślin barszczu Sosnowskiego na obszarze działania. W kolejnym roku w 
miejscach, gdzie dokonano wymiany powierzchniowej warstwy ziemi nie stwierdzono 
okazów barszczu lub pojawiły się tylko pojedyncze osobniki. 

 
o Termiczne - metoda termiczna prowadzona za pomocą wody o temperaturze ok. 98̊C 

wstrzykiwanej w korzenie barszczu. Stosowana na małych, średnich i wielkich roślinach przed, 
w trakcie i po kwitnieniu, trzykrotnie na każdej roślinie. Metoda powinna być stosowana przez 
kilka lat aż do wyczerpania nasion w gruncie i obumarcia systemu korzeniowego. 

 
 

 Chemiczne 
 

Opryski z zastosowaniem środków chwastobójczych zawierających: glifosat, trichlopyr lub imazapyr. 
Stosowanie herbicydów powoduje osłabienie siły kiełkowania nasion. Często stosuje się środki 
dodatkowo dodawane do oprysku w celu poprawienia jego zdolności penetracji. Późne zabiegi nie tylko 
osłabiają lub niszczą wieloletnie rośliny barszczu, ale także osłabiają zdolność kiełkowania nasion. W 
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miejscach, na których doszło do rozsiania się nasion barszczu, jego zwalczanie należy zaplanować na 
co najmniej 4 do 5 lat. Nie wyklucza się dłuższego czasu zwalczania. Zabiegi opryskiwania można 
wykonać w trzech terminach: wiosną - do połowy maja na siewki (do fazy rozety); wczesnym latem od 
czerwca w okresie wytwarzania pędów kwiatowych do początku kwitnienia; późnym latem - do jesieni, 
gdy rośliny osiągną fazę dobrze rozwiniętej rozety (wysokość roślin od 15 do 35 cm) i zaczynają 
gromadzić substancje pokarmowe w korzeniach. 
 
 
5. Harmonogram działań 
 

Harmonogram realizacji Programu usuwania Barszczu Sosnowskiego z terenu Gminy 
Będzino nie wyznacza terminu granicznego, ponieważ nie da się przewidzieć na ile skutecznie 
prowadzone będą podejmowane działania. Należy wziąć pod uwagę, że największa skuteczność 
podejmowanych działań będzie miała miejsce wtedy, gdy wszyscy właściciele gruntów zajętych 
przez barszcz będą uczestniczyć w realizacji programu. Duża ekspansywność Barszczu 
Sosnowskiego powoduje, że jedynie skoordynowanie działań na dużym obszarze daje szansę 
skutecznego usunięcia znajdującej się tam populacji roślin. Skuteczność podejmowanych działań 
związanych z usuwaniem barszczu można wstępnie ocenić po 3-4 latach. Działania te należy 
kontynuować przez okres kolejnych 2-3 lat. Spowodowane jest to faktem, że nasiona barszczu 
zachowują zdolność kiełkowania nawet do 6 lat. Po tym okresie, wiosną w kolejnych latach (6–8) 
oceniamy skuteczność przeprowadzonych działań.  

Podstawowym wskaźnikiem monitorowania programu jest powierzchnia zasiedlona przez 
Barszcz Sosnowskiego. Prowadzenie corocznego monitorowania terenów gminy pod 
kontem występowania barszczu pozwoli szybko zidentyfikować problem ewentualnego 
„odbijania roślin” na danym stanowisku lub  zaobserwować pojawienie się nowych skupisk. 
 

W celu zwalczenia populacji Barszczu Sosnowskiego proponuje się przeprowadzenie 
zintensyfikowanych, połączonych działań pozwalających na wyeliminowanie większości skupisk 
występowania rośliny, zgodnie z poniższym harmonogramem: 

 

L.p. Nazwa zabiegu Termin 
1 Pierwsze koszenie Druga połowa maja 
2 Pierwszy oprysk Pierwsza połowa czerwca 
3 Drugi oprysk Druga połowa czerwca 
4 Drugie koszenie Pierwsza połowa lipca 
5 Trzeci oprysk Druga połowa lipca 

 
Obszar wokół miejsc występowania dorosłych roślin należy bardzo dokładnie zbadać i 

usunąć wszystkie zalążki nowych pędów wyżej wymienionymi metodami, z zachowaniem 
intensywności w zależności od etapu rozwoju rośliny. 
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6. Planowanie działania oraz zasady finansowania działań wynikających z realizacji Programu 
 

Realizację programu planuje się prowadzić w oparciu o środki pozyskane na ten cel 
z zewnętrznych źródeł finansowania, między innymi z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Szczecinie. Program usuwania Barszczu Sosnowskiego jest 
programem długoletnim i powinien być realizowany do momentu całkowitego usunięcia populacji 
roślin z terenu Gminy Będzino. O podejmowanych przez Gminę działaniach związanych z usuwaniem 
barszczu, zwłaszcza w miejscach znajdujących się blisko siedlisk ludzkich, należy uprzedzić 
mieszkańców, ponieważ każda z metod usuwania roślin stwarza potencjalne zagrożenie dla zdrowia 
ludzi. W celu realizacji zadania polegającego na całkowitym usunięciu Barszczu Sosnowskiego 
z gruntów  na  terenie  Gminy  Będzino planuje  się  wykonanie  następujących  czynności: 
o podjęcie działań mających na celu pozyskanie środków na sfinansowanie akcji usuwania 

barszczu z obszaru Gminy Będzino, 
o wyłonienie podmiotu odpowiedzialnego za bezpośrednie zwalczanie barszczu w przypadku 

pozyskania przez Gminę Będzino dofinansowania na realizację zadania w zakresie usuwania 
Barszczu Sosnowskiego, 

o podjęcie działań, mających na celu usunięcie Barszczu Sosnowskiego z gruntów nie 
stanowiących własności gminy, w tym kontakt z zainteresowanymi uczestniczeniem 
w programie właścicielami lub użytkownikami gruntów zajętych przez barszcz, którzy wyrażą 
zgodę na prowadzenie na ich gruntach zabiegów usuwania tej rośliny i kontroli wykonania tych 
zabiegów zgodnie z wytycznymi dotującego; 

o kontrolowanie realizacji obowiązku usuwania Barszczu Sosnowskiego w Gminie Będzin
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Inwentaryzacja stanowisk występowania Barszczu Sosnowskiego 
 

Lp. Numer działki Obręb ewidencyjny Powierzchnia zajęta 
przez barszcz 

1 8 Łopienica 0,2 ha 

2 3/46 Łopienica 0,8 ha 

3 24/20 Łopienica 0,3 ha 

4 24/23 Łopienica 0,3 ha 

5 23 Łopienica 0,3 ha 

6 169/138 Tymień 0,2 ha 

7 105 Strachomino 0,2 ha 

8 25/29 Dobre 0,2 ha 
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Uzasadnienie 

Potrzeba realizacji Programu usuwania Barszczu Sosnowskiego z terenu Gminy Będzino wynika 
z konieczności przeprowadzenia działań mających na celu eliminację zagrożenia dla zdrowia ludzi i środowiska 
naturalnego związanego z istnieniem stanowisk Barszczu Sosnowskiego na terenie Gminy Będzino. Barszcz 
Sosnowskiego to jedna z najsilniej toksycznych roślin w Polsce. Kontakt z tą rośliną może powodować 
zapalenie skóry, pojawienie się pęcherzy, trudno gojących się ran, długo nieznikających blizn oraz zapalenie 
spojówek. Związki zawarte w soku rośliny mogą wywoływać również uszkodzenia dróg oddechowych oraz 
powodować ból i zawroty głowy, nudności i wymioty. W związku z występowaniem rośliny na terenie Gminy 
Będzino, należy podjąć program zwalczania Barszczu Sosnowskiego, aby uniknąć zagrożenia jakie stwarza dla 
mieszkańców. Systematyczne usuwanie tej inwazyjnej rośliny zapobiegnie jej dalszemu rozsiewowi. Ponadto, 
podjęcie programu zwalczania Barszczu Sosnowskiego pozwala ubiegać się o uzyskanie dofinansowania na 
przeprowadzenie prac mających na celu zwalczenie tej rośliny. 
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XVIII Sesja IX Kadencji Rady Gminy Będzino

GŁOSOWANIE

Projekt nr 8 - Uchwała w sprawie uchwalenia programu usuwania Barszczu Sosnowskiego z terenu Gminy Będzino

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2025-04-16 10:57:44

PRZYJĘTO (W. ZWYKŁA )

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 14

LICZBA OBECNYCH 14 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Franciszek Adamiuk za

2 Tomasz Baczyński za

3 Joanna Banaszczak nieobecny

4 Dorota Bedus za

5 Sławomir Bryliński za

6 Marek Giziński za

7 Łukasz Grudzień za

8 Paweł Hrymnak za

9 Eugenia Imbiorowska za

10 Andrzej Jóźwiak za

11 Piotr Kołpacki za

12 Anna Kowalska za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Krystyna Najdzion za

14 Andrzej Nożykowski za

15 Wioletta Parol-Żyluk za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



Projekt 
 
z dnia  16 kwietnia 2025 r. 
Zatwierdzony przez ......................... 
 
 

UCHWAŁA NR .................... 
RADY GMINY BĘDZINO 

z dnia 16 kwietnia 2025 r. 

o zmianie uchwały w sprawie utworzenia placówki wsparcia dziennego i włączenia do struktury 
organizacyjnej Centrum Usług Społecznych w Będzinie 

Na podstawie art. 7 ust. 1 pkt 6a, art. 9 ust. 1 i art. 18 ust. 2 pkt 9 lit h ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 
o samorządzie gminnym (t. j. Dz. U. z 2024 r. poz. 1465) oraz art. 2 ust. 3, art. 18 ust. 2, art. 18c ust. 1, 
art. 24 ust. 1 pkt 1 i ust. 2, art. 25 ust. 1, art. 176 pkt 3 lit. c ustawy z dnia 9 czerwca 2011 r. o wspieraniu 
rodziny i systemie pieczy zastępczej (t.j. Dz. U. z 2024r. poz. 177) uchwala się, co następuje: 

§ 1. W uchwale Nr XIII/86/24 Rady Gminy Będzino z dnia 16 grudnia 2024 r w sprawie utworzenia 
placówki wsparcia dziennego i włączenia do struktury organizacyjnej Centrum Usług Społecznych w Będzinie 
wprowadza się następujące zmiany: 

1) dotychczasowemu zapisowi ujętemu w § 1 nadaje się ust. 1 

2) wprowadza się w § 1 ust.2 o następującym brzmieniu: 

„2. Placówka, o której mowa w ust. 1 funkcjonuje w formie pracy podwórkowej do momentu 
przystosowania obiektu do wymogów określonych w Rozporządzeniu Ministra Pracy i Polityki 
Społecznej z dnia 13 października 2015 r. w sprawie wymagań lokalowych i sanitarnych, jakie musi 
spełniać lokal, w którym ma być prowadzona placówka wsparcia dziennego oraz uzyskania dokumentów 
określonych w art. 18 b ust. 2 Ustawy z dnia 9 czerwca 2011 r. o wspieraniu rodziny i systemie pieczy 
zastępczej (t.j. Dz. U. z 2025 r. poz. 49.)”.. 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Dyrektorowi Centrum Usług Społecznych w Będzinie. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Zachodniopomorskiego. 
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Id: 914D5AC5-5008-4D40-AB2C-496B7A5A1877. Projekt Strona 1



XVIII Sesja IX Kadencji Rady Gminy Będzino

GŁOSOWANIE

Projekt nr 9 - Uchwała o zmianie uchwały w sprawie utworzenia placówki wsparcia dziennego i włączenia do struktury
organizacyjnej Centrum Usług Społecznych w Będzinie

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2025-04-16 11:00:05

PRZYJĘTO (W. ZWYKŁA )

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 14

LICZBA OBECNYCH 14 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 1 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Franciszek Adamiuk za

2 Tomasz Baczyński za

3 Joanna Banaszczak nieobecny

4 Dorota Bedus za

5 Sławomir Bryliński za

6 Marek Giziński za

7 Łukasz Grudzień za

8 Paweł Hrymnak za

9 Eugenia Imbiorowska za

10 Andrzej Jóźwiak za

11 Piotr Kołpacki za

12 Anna Kowalska za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Krystyna Najdzion za

14 Andrzej Nożykowski za

15 Wioletta Parol-Żyluk za

16

17

18

19

20

21

22

23

24
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Sesja Rady Gminy Będzino, 16 kwietnia 2025 r. 

Informacja Wójta Gminy z działalności 

w okresie od 26.03.2025 r. do 16.04.2025 r. 

27 marca – spotkanie z Wójtem Ustronia Morskiego 

                  - spotkanie z seniorami w Domu Seniora 

28 marca – spotkanie z prezesem SIM KZN Bałtyk S.A. 

29 marca – udział w Jubileuszach Pożycia Małżeńskiego 

1 kwietnia – realizacja woucheru „Jednodniowy Wójt” 

3 kwietnia – Powiatowy Konkurs Matematyczny „Łamigłówki mądrej główki” 

                    - spotkanie z dyrektorami szkół 

4 kwietnia -  spotkanie z dyrektorami przedszkoli 

8 kwietnia – udział w zebraniu wiejskim mieszkańców sołectwa Dobiesławiec 

9 kwietnia – udział w Nadzwyczajnym zgromadzeniu wspólników SIM KZN Bałtyk S.A. 

12 kwietnia - udział w Jubileuszach Pożycia Małżeńskiego 

14 kwietnia – spotkanie z mieszkańcami Śmiechowa 

                    - narada u Starosty Powiatu Koszalińskiego 

15 kwietnia – udział w spotkaniu z mieszkańcami dotyczącym przystąpienia do opracowania  MPZP obrębów 

ewidencyjnych Dobrzyca, Smolne, Strzepowo, Strachomino oraz Tymień.       

Ponadto w ww. okresie nadzorowałam stan realizacji inwestycji gminnych, budżetu Gminy, rozstrzygałam sprawy 

należące do moich kompetencji, wynikające z przepisów prawa. W tym okresie odbywałam spotkania z mieszkańcami 

gminy, inwestorami i przedsiębiorcami, radnymi i sołtysami, kierownikami i dyrektorami jednostek organizacyjnych.  

Odbywałam narady z pracownikami, głównie dotyczyły one spraw prowadzonych projektów i inwestycji.  

Zarządzenia podjęte w okresie międzysesyjnym: 

• Zarządzenie nr 42/2025 Wójta Gminy Będzino z dnia 10 kwietnia 2025 r. w sprawie organizacji i 

funkcjonowania akcji kurierskiej na terenie Gminy Będzino 

• Zarządzenie nr 41/2025 Wójta Gminy Będzino z dnia 8 kwietnia 2025 r. w sprawie norm przydziału środków 

ochrony indywidualnej odzieży roboczej i obuwia roboczego oraz ekwiwalentu za pranie odzieży roboczej 

dla pracowników 

• Zarządzenie nr 40/2025 Wójta Gminy Będzino z dnia 8 kwietnia 2025 r. w sprawie ustalenia dnia wolnego 

od pracy dla pracowników Urzędu Gminy Będzino 

• Zarządzenie nr 39/2025 Wójta Gminy Będzino z dnia 3 kwietnia 2025 r. w sprawie ustalenia zasad i trybu 

informowania Wójta Gminy Będzino o zdarzeniach kryzysowych występujących na terenie Gminy Będzino 

• Zarządzenie nr 38/2025 Wójta Gminy Będzino z dnia 31 marca 2025r. w sprawie ogłoszenia I przetargu 

ustnego nieograniczonego na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność gminy Będzino 

• Zarządzenie nr 37/2025 Wójta Gminy Będzino z dnia 31 marca 2025 r. w sprawie przedstawienia 

sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Będzino, sprawozdania z wykonania planu finansowego za 2024 

rok wraz z informacją o stanie mienia 

• Zarządzenie nr 36/2025 Wójta Gminy Będzino z dnia 31 marca 2025 r. w sprawie ustalenia planu 

finansowego dochodów i wydatków realizowanych w ramach środków Funduszu Pomocy gromadzonych na 

wydzielonym rachunku na 2025 rok 

• Zarządzenie nr 35a/2025 Wójta Gminy Będzino z dnia 31 marca 2025 r. w sprawie zmiany budżetu Gminy 
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Będzino na 2025 rok 

• Zarządzenie nr 35/2025 Wójta Gminy Będzino z dnia 31 marca 2025 r. w sprawie zmiany budżetu Gminy 

Będzino na 2025 rok 

• Zarządzenie nr 34/2025 Wójta Gminy Będzino z dnia 25 marca 2025 r. w sprawie przeznaczenia do 

sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Będzino 

 

 

Wójt Gminy Będzino 

Sylwia Halama 
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